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Eнергийният 
холдинг ще 
бъде закрит 
Изпълнителният директор 
и член на съвета на дирек-
торите на БЕХ Галина То-
шева ще бъде освободена
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USD/BGN: 1.46132  

-0.66%
Българска народна банка

EUR/USD: 1.33840 

    +0.66% 
Българска народна банка

Sofix: 423.36

    +0.09% 
Българска фондова борса

BG40: 117.62 

+0.26% 
Българска фондова борса
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Въпреки кризата очакванията  
са за 5% ръст и тази година
▶

Фармацевтичният 
пазар продължава 
да расте 

Инвеститор  ▶ 12-13
Примката 
около еврото 
се затяга    
Единната валута е 
поевтиняла със 7% от 
началото на годината 
спрямо долара

Инвеститор  ▶ 13
„Ален мак” 
спря да плаща и 
застраховката си    
Пловдивският окръжен 
съд отхвърли молбата  
за несъстоятелност  
срещу козметичната  
компания

Коментар ▶ 2
Незнанието не 
може да бъде 
оправдание
Нима финансовият 
министър не е наясно, 
че Маастрихтските 
критерии за влизане в 
еврозоната взимат под 
внимание изчисленията 
на Евростат, а не 
българската статистика

Икономиката буксува
Новини ▶ 8 Секторен анализ  ▶ 22-23

Консервната индустрия 
изпадна в колапс
От 157 консервни пред-
приятия, които работеха в 
България през 2008 г., ско-
ро ще останат едва 30-40. 
Над 25% e спадът в произ-
водството само за третото 
тримесечие на 2009 г.8%
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Инвеститор ▶ 12
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Спад в оборота по сектори на годишна база

Търговия
Тръговия с автомобили, 

мотоциклети, техническо 
оборудване и ремонт

Строителство Промишлено 
производство

Износ

Внос

Източник: НСИ

Сезонът 
на лошите 

новини 
започна

България няма да влезе в чакалнята ЕRМ II през тази година. Бюджетният дефицит за 
2009 г. се оказа, че е 3.7 вместо предварително обявените 1.9%. Нахално е да кандидат-
стваме за еврозоната, каза премиерът Бойко Борисов  ▶ 6

Сезонът 
на лошите 

новини 
започна
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Печеливш
Георги Самуилов

Губещ
акио Тойода

Собственикът на групата компании “Инса” Георги Самуилов 
беше избран за “Бизнесмен на годината” за 2009 г. в Пловдив и 
региона. Той получи наградата на десетото издание на ежегод-
ния конкурс, организирано от “Хермес медия” и община Плов-
див. Наградата беше присъдена на Самуилов заради инвести-
цията от 28 млн. EUR в първата по рода си у нас инсталация за 
производство на горива от типа сероочистка. 

Втора глоба грози управляваната от Акио Тойода Toyota 
Motor Corp., този път заради закъснялото уведомление за 
дефекта с педала на газта, съобщиха от регулаторния орган 
за безопасността по пътищата в САЩ. На 5 април регула-
торът глоби японския автомобилен производител с рекорд-
ните 16.4 млн. USD пак за технически проблеми, но свързани 
със спирачките на хибридния модел Prius. 
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Новини ▶ 8-9
Прокуратурата     
разследва 
заменките
Министър Найденов 
подаде сигнал за извър-
шени заменки на 450 дка 
държавна земеделска земя

Новини ▶ 8

USD/BGN: 1.47099 

+0.33%
Българска народна банка

EUR/USD: 1.32960 

    -0.33%
Българска народна банка

Sofix: 422.97

    -0.33%
Българска фондова борса

BG40: 117.32 

-0.24%
Българска фондова борса

News in English ▶ 11

Ралица Агайн-Гури, 
зам.-председател на КФН
▶

Заплатите 
в публичните компании 
стават публични 

Инвеститор  ▶ 12-13
Външните пазари 
дадоха тласък на 
взаимните фондове    
Българските колективни 
схеми увеличиха  27% нет-
ната стойност  на активи-
те си

Свят ▶ 10
BA и Iberia  
се споразумяха  
за сливане    
Новото дружество ще бъде 
третият по големина авио-
превозвач в Европа. Сдел-
ката е за 7.5 млрд. GBP

Коментар ▶ 2
Диагноза  
„чиновник” 
Някои от служителите в 
администрацията хем не 
вършат работа, хем на-
стояват за бонуси. Заради 
мързеливи чиновници са 
забавени плащания по 
програма „Конкуренто-
способност”, а две проце-
дури не стартираха

Държавата управлява 
на сляпо земите си

Кабинетът трябва да про-
дава малки парцели, а не 
ценните имоти в Добру-
джа, каза Борислав Петков, 
председател на Българската 
асоциация на земеделските 
земи

Тема на деня ▶ 4-5 Новини ▶ 8
Бивш шеф на  
„Информационно  
обслужване” на съд
Общо 3 обвинения 
повдигна Софийската 
прокуратура срещу 
Иво Николов. 
Той е нанесъл щети 
за над 124 хил. лв. 
на държавната ИТ 
компания

Новини ▶ 7

Туроператори отчитат до 15% 
ръст на ранните резервации

Туроператорите очакват 
по-голям брой туристи, 
но оборотите може да се 
свият заради големите 
отстъпки. Браншът се 
надява на успешен летен 
сезон

Кризата припомни 
на държавата, 
че е собственик

Трите електроразпределителни дружества ще внесат в бюджета между 250 и 300 млн. лв. 
дивидент. Правителството започва да събира стари вземания  ▶ 6

Мнения

а Бойко, хвърляйки 
разни числа - 66 лв./МВ 
енергия от АЕЦ, чувал ли е 
на колко е задължена НЕК 
да купува от мафията със 
слънчеви централи - 700 
лв./МВ. Пълно безумие е 
бедна България да ползва 
подобна енергия! 

Гражданин 

 кой, кой е? http://www.
dker.bg/vice-chairmans.htm 
Валентин Кирчев - зам.-
председател на ДКЕВР. 
Притежава дългогодишен 
опит като ръководител в 
енергийния отрасъл... Бил 
е шеф на БОРДА на дирек-
торите на EVN!!! Оттам 
е уреден да отиде в ДКЕВР, 
за да защитава инте-
ресите на енергийните 
монополисти. Някой да не 
се досеща защо цените 
растат? 

илия колев 

▶

▶
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1 Чакалнята в еврозо-
ната ни се размина. 
Дефицитът за 2009 
г. е двойно по-голям 

- 3.7%, каза финансовият 
министър Симеон Дянков.

2 Полският прези-
дент Лех Качински 
загина в самолет-
на катастрофа. 

Инцидентът е станал при 
приближаване на летището 
на руския град Смоленск.

3 Китай с първи тър-
говски дефицит 
от шест години. 
Стойността на 

внесените в страната 
стоки през  март е със 7.24 
млрд. USD повече, откол-
кото на изнесените.

Незнанието не може  
да бъде оправдание
Лошите новини за състоянието 
на българската икономика идват 
една след друга. Всеки ден сме 
свидетели на изненадани минист-
ри от скрити задължения, анекси 
към договори и прочее. Вярно, че 
тройната коалиция действаше на 
принципа “След нас и потоп”, но 
оправданията, че предишните са 
виновни за всичко, вече започват 
да омръзват. Правителството на 
Бойко Борисов имаше на разпо-
ложение 9 месеца, за да извади на 
показ заложените капани на каби-
нета “Станишев” и да предприеме 
крути мерки за справяне с тежката 
икономическа ситуация. Рефренът 
“не знаехме” наистина започва да 
се изтърква. 

Няма логично обяснение как 
правителството цели 9 месеца 
не е разбрало за допълнителните 
договори и анекси на министер-
ствата за над 2 млрд. лв., които не 
са обезпечени финансово. И как 
така изведнъж дълговете на бол-
ниците от 280 млн. лв. са скочили 
на 400 млн. лв.  Не може тези 

задължения да служат за оправ-
дание, че всъщност дефицитът не 
е 1.9%, както се биеше в гърдите 
финансовият министър Симеон 
Дянков, а цели 3.7%. Нима фи-
нансовият министър не е наясно, 
че Маастрихтските критерии за 
влизане в еврозоната взимат под 
внимание изчисленията на Еврос-
тат на начислена база. Дянков оба-
че си го сметна на кешова основа 
и успя да го свали под 2%, за да се 
похвали, че сме готови за чакалня-
та на еврозоната ERM II. Както се 
оказа обаче, чакалнята е затворена 
и влаковете са тръгнали.

Отказът България да 
кандидатства за членство в 
еврозоната не е най-големият про-
блем на държавата. Така или иначе 
страната ни е тотално неподготве-
на за въвеждане на еврото след три 
години, което спестява сериозни 
катаклизми в икономиката. Основ-
ният проблем е отказът на кабине-
та от реформи. А правителството 
на ГЕРБ се представяше за рефор-
маторско.  Първо беше пенсионна-

та реформа, после здравната, сега 
кандидатстването за чакалнята на 
еврозоната. Поредната реформа, 
поредният приоритет, който ще 
си остане само в предизборните 
лозунги на ГЕРБ. 

А по-голямата част от 
еквилибристиките, които 
извършваше министър Симеон 
Дянков, бяха с оправданието да 
се стабилизира бюджетът, за да 
се изпълнят критериите на ев-
розоната. Бяха забавени парите 
на строителните компании, а 
тези, които си взеха парите, бяха 
орязани с 10%. Другите пък ще 
получат 7% по-малко, ако искат 
ББР веднага да им преведе пари-
те.  В цялата картина има и нещо 
хубаво. Симеон Дянков поне 
няма да се изложи със сбъркани 
цифри пред финансовите мини-
стри на ЕС, които се срещат на 
22 април в Мадрид. И предвид-
ливо си призна за двойно по-го-
лемия бюджетен дефицит, преди 
Евростат официално да изтипоса 
дереджето на България. 

Нима фи-
нансовият 

министър 
не е наясно, че 

Маастрихтските 
критерии за вли-
зане в еврозоната 
взимат под внима-
ние изчисленията 
на Евростат
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Съболезнования 

pari.bg реплики

По темата „имотният 
пазар показва първи при-
знаци на съживяване”

Хе-хе, ние в провинцията 
на село си живеем по-добре 
от вас, софиянци. Не се бием 
за паркоместа. Не дишаме 
отровите на таратайките 
ви. Не се гледаме накриво по 
улиците. Много ни трябва 
вашето софийско гето. Поз-
драви от шараните.

Шаран Селски 
 

Шараните Селски, никой 
не те кара да идваш в Софе-
то, стой си в калта и се рад-
вай на воля и чист въздух! 

рибаря 

Гладен брокер процент 
сьнува, сделки над 500 евро 
няма.

 umnia
 

По темата „Безработи-
цата пада до 10.14% през 
март” 

Пълни глупости - както че 
безработицата намалява, 
така и че кризата си е оти-
шла. Не знам докога ще им 
търпим глупостите. Хора-
та изнемогват, почнахме 
да се крадем, а те си играят 
още на стражари и апаши 
- неизживяно детство. Взе-
мете се в ръце или си оти-
вайте доброволно. Имайте 
малко достойнство.  

Т. Петкова

▶

▶

▶

▶

▶

▶

▶ Стотици хора оставиха цветя и запалиха свещи пред посолството на Полша в София в памет на загиналите 
в самолетната катастрофа край руския град Смоленск. инцидентът стана докато полската официална делега-
ция пътуваше за участие в мемориална служба за поляците, убити от Съветския съюз в катинската гора през 
Втората световна война. В катастрофата загинаха близо 100 души от полския политически, икономически и 
духовен елит (повече на 10 стр.) СНИМка бобИ тоШеВ

цитат

Управляващите 
бият бизнеса като 

вързано куче

Число на деня

2686
жалби е получил омбудсманът Гиньо Ганев през 2009 

г., като те са с 12% повече на годишна база. основните 
оплаквания са свързани с услугите за топло- и електро-
енергия, мобилни и Вик услуги

▶

 Георги кадиев, бивш зам.-министър на финансите 

Стотици българи 
изразиха своето 
съчувствие към 
полския народ 

Не само политици, но и 
„обикновени” българи 
изразиха своята съпри-
частност към трагедията 
в Полша. 

интернет
В интернет хората масово 
коментират материалите 
във връзка с трагедията. 
Във facebook вече се поя-
ви група „Полша е в траур, 
съболезнования за целия 
полски народ!!!”, която в 
неделя следобед вече има-
ше над 1500 членове. Сред 
поддръжниците й има и 
активни политици в ин-
тернет пространството. 

Литургия
Вчера сутринта в католи-
ческия катедрален храм 
„Св. Йосиф” в София бе 
отслужена и литургия по 
повод трагичната само-

летна катастрофа край 
Смоленск. На нея при-
състваха много поляци, 
дори и хора, които не са 
католици. В такива мо-
менти се вижда приятел-
ството между народите, 
благодарим на българите 
за подкрепата, коментира 
в изказването си пред съ-
бралите се посланикът на 
Полша в София Анджей 
Папйеж. Цветя поднесе и 
испанският посланик Хор-
хе Фуентес, чиято страна 
е ротационен председател 
на ЕС.

Политици
Съболезнования във връз-
ка със самолетната ката-
строфа край руския град 
Смоленск официално из-
разиха премиерът Бойко 
Борисов, президентът Ге-
орги Първанов, председа-
телят на Народното събра-
ние Цецка Цачева, външ-
ният министър Николай 
Младенов и вътрешният 
министър Цветан Цвета-
нов.

България изказа 
съпричастност



Фармацевтичният пазар     продължава да расте
  4    НовиНи    Teма на деня
pari.bg  Понеделник 12 април 2010

През миналата година са 
продадени 250 млн. опа-
ковки с лекарства, което е 
ръст за пазара от 7% спрямо 
2008 г., която се счита за 
най-добрата фармацевтична 
година според изследване 
на маркетинговата компа-
ния IMS-България.

На 1.7 млрд. лв. възлизат 
продажбите на лекарства у 
нас през 2009 г., през тази 
година пазарът ще нарасне 
до 1.8 млрд. лв. Прогнозите  
сочат, че ръстът ще е не по-
вече от 5%, а за болничния 
пазар - 0%. Анализът на 
първите 3 месеца на тази 
година засега потвържда-
ва прогнозите, коментира 
Кунчо Трифонов. Държа-
вата ще продължи да свива 
своите публични разходи за 
лекарства, а за лечението 
си болните ще продължат 
да разчитат основно на 
плащания от своите спес-
тявания. Болничният пазар 
се очертава да е в застой и 
вероятно през 2010 г. ще 
запази нивата си от мина-
лата година.

Темп
През 2009 г. българският 
фармацевтичен пазар възли-
за на 878 млн. EUR, от които 
726 млн. EUR са реализира-
ни на аптечния пазар, а 152 
млн. EUR - на болничния. От 
1999 г. и двата пазара у нас 
се развиват възходящо, като 
тенденцията е личните дохо-
ди на глава от населението 
непрекъснато да нарастват. 

Потреблението на лекар-
ства на глава от населението 
в България е общо 80 EUR 
за година, докато във Фран-
ция например е 453 EUR, 
в Белгия - 396 EUR. Пред 
нас е и Румъния с 86 EUR 
на човек. 

В страните от ЕС сред-
но 85% от лекарствените 
терапии се финансират от 
обществени фондове. И по 
този показател през тази 
година България ще остане 
на дъното на класацията. 
През 2009 г. 63.4% от за-
купените медикаменти са 
със средства на граждани-
те, а държавното участие 
е било 36.6%. За 2010 г. 
от IMS прогнозират още 

Въпреки кризата очакванията са 
за 5% ръст и тази година

Още в средата на 2009 
г. беше въведен новият 
позитивен лекарствен 
списък, който за първи път 
от 3 години беше осъвре-
менен с нови продукти. 
Това означава, че пациен-
тите имат възможност да 
получат нови медикаменти 
за по-адекватно лечение. 
В момента обаче същест-
вува реален риск това 
отново да се промени и за 
пореден път да се ограни-
чи достъпът до лечение 
на пациентите. Надяваме 

илиана Паунова,
ген. директор на  
„ГлаксоСмитКлайн” еООд

торни заболявания и срещу 
висок холестерол. В Цен-
трална Европа най-много 
обществените фондове 
плащат за онкопрепарати, 
които са и най-скъпи. Тук 
подобна промяна може да 
се очаква в следващите 5-
10 години, прогнозира още 
Трифонов.

Трифонов смята, че се 
спекулира с темата за разхо-
дите за лекарства по линия 
на НЗОК след влизането в 
сила на новия позитивен 
лекарствен списък. Според 
IMS здравната каса дори 
е реализирала икономии, 
като е постигнала добри 
нива от 27.7 млн. лв. ме-
сечен разход за лекарства. 
През януари 2010 г. обаче 
бе отчетен преразход от 7 
млн. лв. и платената сума за 
лекарства бе 33 млн. лв.

Нови изпитания
Тежестта на кризата не бива 
да се стоварва само върху 
определени групи, а да се 
разпределя между много 
субекти солидарно. Това ва-
жи за пазара на лекарства в 
най-голяма степен. Но не се 
прави. Сега някои понасят 
ударите на кризата в най-
голяма степен, докато други 
не. Първите потърпевши 
вече са пациентите, болни 
от диабет, а след тях и от 
глаукома, остеопороза и 
Паркинсон, който доплащат 
значителни суми за своето 
лечение. Във фармацията 
отговорността трябва да 
се сподели между произ-
водители, дистрибутори, 
аптеки и пациенти, смята 
Деян Денев, изп. директор 
на Асоциацията на чуждите 
фирми производителки на 
лекарства у нас.  

Вредно е да се говори за 
евтини и скъпи терапии и 
как те да бъдат орязани, а 
дали има нужда от тях. 

Доплащането -  
за и против
Трябва да има участие на 
пациента в доплащането на 
лекарствата. Медикамент, 
който НЗОК е плащала сега 
в пълен размер, да го запла-
ща вече на половин цена 
не е решение на проблема, 

по-нисък дял на средства-
та за лекарства, които ще 
осигури  държавата - 35%. 
През 2008 г. държавата е 
платила за лекарства 557 
млн. лв., през 2009 г. - 628 
млн. лв., а очакванията за 
2010 г. са да няма ръст на 
средствата. Свободният 
пазар ще продължи да рас-
те - от 1.09 млрд. лв. през 
2009 г. се очаква през 2010 
г. той да достигне до 1.17 
млрд. лв., което ще рече, 
че ръстът му през тази 
година ще бъде изцяло за 
сметка на плащания от 
пациентите. 

С най-висок ДДС
В същото време България 
има най-ниски цени на ле-
карствата при производи-
тел, което гражданите на 
практика не усещат заради 
20% ДДС. Въпреки това 
от IMS отчитат, че от 1999 
г. досега цената на една 
опаковка лекарство е пад-
нала средно с 50%. Което 
означава, че натискът върху 
фармацевтичната индус-
трия да сваля цените е бил 
използван за плащане на 
повече лекарства с по-мал-
ко публични средства.

Според Кунчо Трифонов у 
нас лекарствената политика 
трябва да е силно регулира-
на от страна на държавата. 
85% от всички продавани 
препарати на българския 
пазар са генерични. През 
2009 г. са продадени ори-
гинални лекарства за 411 
млн. EUR и генерични за 
467 млн. EUR. В първата 
петорка на компаниите с 
най-много продажби през 
2009 г. у нас са „Актавис”, 
„Новартис”, „Рош”, „Сано-
фи” и „Софарма”. 

Най-много средства се 
харчат за диабет, следвани 
от продукти за респира-

Има риск отново да се ограничи достъпът до добри терапии

27.5
▶ млн. лв. е бил средноме-
сечният разход за лекар-
ства на нЗОК, което спо-
ред IMS е добро управление 
на публичните средства

Здравната каса на 
червено с 80 млн. лв.

Светлана Желева 
szheleva@pari.bg

Мнение

НЗОК предлага таксата 
за рецепта да се поема 
от пациентите, за да се 
спестят 500 хил. лв.

Трудни времена дойдоха и 
за аптеките, колкото и неве-
роятно да звучи. В момента 
на пазара има около 3650 ап-
теки, от които 2 хил. работят 
със здравната каса.

Въпреки че здравната каса 
в момента се е издължила 
към аптеките за февруари 
2010 г., всяко закъснение в 
превеждане на парите на 
фармацевтите създава на-
прежение в работата им.

НЗОК отчита за пореден 
месец преразход на средства 
за лекарства. През януари 
2010 г. вместо 26 млн. лв. тя 
плати 33 млн. лв. С този темп 
от 7 млн. лв. повече разходи 
се очаква в края на годината 

касата да отчете 80 млн. лв. 
преразход, съобщи за в. „Па-
ри” представител на бранша, 
пожелал анонимност. Според 
други разчети на BG Pharma 
сумата можело да стигне и 
до 100 млн. лв. Затова касата 
умува как да спре този про-
цес. Единият от вариантите 
е пациентите да плащат по 
левче такса за обработването 
на рецепта, когато лекар-
ството напълно се заплаща 
от касата. Това би спестило 
на НЗОК около 500 хил. лв. 
Друг вариант е таксата да е 
1% от минималната работна 
заплата, т.е. по 2.40 лв. на ре-
цепта. В Германия тази такса 
е 8 EUR. Преди месец от 
Българския фармацевтичен 
съюз поискаха въвеждането 
на такса за обработка на вся-
ка рецепта, което бе посрещ-
нато крайно неодобрително 
от гражданите. 

се все пак положителните 
тенденции от миналата го-
дина да се запазят и да не 
се съкращават и без това 
ограничените инвестиции 
в здравеопазването.
Както във всички секто-
ри, включително и във 
фармацевтичната сфера, 
забавените плащания от 
държавата водят до серио-
зен недостиг на оборотни 
средства. Затрудняват се 
финансовите взаимоотно-
шения по цялата верига 
на снабдяване, а кредити-

рането, което произтича 
от забавените плащания, 
води до допълнителни 
разходи за бизнеса. В 
условия на рецесия свое-
временното плащане от 
страна на държавата би 
ускорило възстановяване-
то на икономиката.

Има редица аргументи 
и добри практики в 
полза на минималното 
доплащане от страна на 
пациента, като по-добър 
вариант е то да не бъде 

изчислявано като процент 
от стойността на медика-
мента, а като фиксирана 
такса за рецепта, която да 
покрива и разходите на 
аптеките по обработка на 
тези рецепти. В момента 
НЗОК заплаща един лев 
на аптеките за рецептите с 
напълно платени лекар-
ства. Като първа стъпка 
тази такса може да се 
поеме от пациентите като 
минимално самоучастие в 
покупката на лекарствата. 
Прехвърляне на финан-

сирането, например за 
онкологичните медика-
менти, от Министерството 
на здравеопазването в 
НЗОК има своите предим-
ства. Касата разполага с 
информационна система 
за проследяване на меди-
каментитие, а пациентите 
и лекарите биха имали 
избор за най-подходящата 
терапия. Това би решило и 
проблема с централизира-
ните търгове като обект на 
дискусия от гледна точка 
на прозрачност.

смята още Денев. Паци-
ентът трябва да участва с 
фиксирана такса, а не да 
допълва процент от дадено 
лекарство. Защото едно е 
да доплащаш 10% за меди-
камент, който струва 10 лв., 
а друго - за продукт, който 
се продава по 1000 лв. При 
втория вариант болният 
просто не може да си поз-
воли лечението и терапията 
става недостъпна за него. 

В някои европейски 
страни - Англия, Франция, 
Унгария, Чехия, е въведен 
принципът на доплащане 
от пациента като фикси-
рана цена. Това е добре да 
се случи и при нас, добавя 
още Денев.
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Интервю Зоя Паунова, изп. директор на „АстраЗенека-България”

Животоспасяващите 
медикаменти за онко-
болните пациенти да 
бъдат финансирани от 
здравната каса

Госпожо Паунова, какво 
сочат анализите за 
фармацевтичния пазар за 
първите три месеца на 
2010 г.? 

- От началото на годината 
пазарът продължи да расте 
с темповете от миналата 
година - около 10%, като 
през последния месец има 
проявена тенденция за за-
бавяне на ръста. Очаквам 
този темп да се запази до 
края на годината.

имате ли  забавени 
плащания от държавата 
и това как рефлектира 
върху бизнеса?  

- Новото ръководство на 
касата търси решение на 
проблемите в диалог с всич-
ки заинтересовани страни, 
в това число и представи-
телите на фармацевтичната 
индустрия. Водят се пре-
говори с производителите 
за осигуряване на лечение 
в рамките на бюджета. По 
данни на здравната каса 
в момента е възстановено 
ритмичното разплащане с 
аптеките. Забавените пла-
щания от НЗОК към фарма-
цевтите водят до затруднен 
достъп на пациентите до 
необходимата им терапия, 
но проблемът стоеше по-
скоро в началото на 2010 

▶

▶

Настояваме търговете за лекарства 
да бъдат преустановени

г. Вярвам, че ще се наме-
ри приемливо решение за 
работата на аптеките за 
продукти, които се пла-
щат на 100% с обществени 
средства.  

Добър вариант ли е да 
се въведе доплащане за 
лекарствата? 

- Участието на пациента 
в терапията с определен 
процент повишава неговата 
отговорност в лечението. 
Това е механизъм, който се 
ползва в някои европейски 

▶

държави. Но има заболява-
ния, при които дори и най-
минималното доплащане е 
сериозна бариера за болния. 
Това е мярка, която не бива 
да се прилага еднозначно 
към всички медикаменти.

от Асоциацията на 
чуждите фармацевтич-
ни производители у нас 
твърдят, че търговете 
за лекарства не са най-до-
брият начин за провежда-
не на обществени поръч-
ки в сектора. Споделяте 

▶

ли това мнение?
- Подкрепяме предложе-

нието на асоциацията и ка-
тегорично настояваме тър-
говете за лекарства да бъдат 
преустановени. Усилията ни 
от години са насочени към 
това животоспасяващите ме-
дикаменти за онкоболните 
пациенти да бъдат финан-
сирани от здравната каса. 
Премахването на търговете 
по държавни доставки на 
лекарства безспорно ще на-
прави по-прозрачна бизнес 
средата. Очакванията на об-
ществото към нашата индус-
трия са много високи.

Какво се случва на дист-
рибуторския пазар?

- Очакванията са консо-
лидацията на дистрибутор-
ския пазар да продължи.

Смятате ли да се въз-
ползвате от някои от 60-
те антикризисни мерки 
на правителството?

- Българското правител-
ство демонстрира реши-
телност и воля за промяна. 
Гласуваните антикризисни 
мерки са резултат от обсъж-
данията между управлява-
щите, синдикалните орга-
низации и работодателите. 
Надявам се осъществявaне-
то на мерките да допринесе 
за намаляване на дефицита 
в държавния бюджет, като 
част от тези средства бъдат 
отделени за един от най-
трудните сектори, какъвто 
е здравеопазването.

Светлана Желева

▶

▶
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България няма да влезе в ча-
калнята на еврозоната ERM II 
през тази година. Това призна 
финансовият министър Си-
меон Дянков, с което сложи 
край на надеждите, че Бъл-
гария ще въведе еврото през 
следващите години до 2013 г.  
Два дни по-късно обаче фи-
нансовият министър заяви 
пред БНР, че е възможно до 2 
януари 2011 г. официално да 
кандидатстваме за ERM II. 
Съществуват възможности, 
защото за тази година има-
ме много добри показатели 
на фона на всички други 
държави в ЕС, коментира 
Дянков.

Причини за отказа
Отказваме се от кандидат-
стване в еврозоната за мо-
мента, защото не изпълня-
ваме критериите и би било 
нахално да кандидатстваме, 
каза в петък Бойко Бори-
сов.

Причината за този рязък 
завой на кабинета е, че бю-
джетният дефицит за 2009 г. 
е два пъти по-голям от този, 
който правителството отчете 
в началото на годината. Ка-
то причина за драстичната 
разлика в цифрите минис-
тър Дянков посочи скритите 

Надеждите на България 
за еврозоната се изпариха
Дефицитът за 2009 г. се оказа 
два пъти по-голям от обявения 
в началото на годината

за миналата година България 
ще коригира и тези за 2008 
г., т.е. излишъкът е 1.5%, а не 
както беше записано, 1.8%.

Причината точно сега фи-
нансовият министър да кори-
гира данните за дефицита за 
2009 и 2008 г. е, че следваща-
та седмица в Мадрид ще се 
проведе срещата на финан-
совите министри от ЕС. 

Лавиране
За да не се изложим пред 
Европа, че сме скрили дан-
ни, финансовият министър 
е предпочел да информира 
Брюксел за тези допълни-
телни задължения, коменти-
ра Георги Ганев, икономист 
от Центъра за либерални 
стратегии. По думите му 
Дянков е предпочел тези 
дългове да бъдат отнесени 
за 2009 г., а ще останат да 
се плащат през тази година. 
Или, с други думи казано, на 
кешова основа за тази годи-
на дефицитът ще е по-голям, 
докато на начислена ще е 
по-малък. Така данните на 
Евростат за 2010 г. ще пока-
жат, че дупката в хазната се 
свива, а не се увеличава.

Без драми
Няма никаква драма в това, 

отказваме се от чакалнята за еврозоната, защото не покриваме критериите, 
призна премиерът Бойко Борисов   снимка марина ангелова

▶

договори и анексите, които 
е завещало предното прави-
телство, както и различния 
метод на изчисляване на 
данните. Дефицитът за 2009 
г. на начислена база, както го 
отчита Евростат, е 1.9%. Се-
га той се увеличава до 3.7%, 
каза финансовият министър 
Симеон Дянков. Премиерът 
е на мнение, че той може 
да се увеличи още. Според 
Маастрихтския критерий 
за влизане в еврозоната де-
фицитът не трябва да над-
хвърля 3%.

изпреварващ ход
С това признание правител-
ството изпревари излизане-
то на негативните данни за 
дефицита на България през 
2009 г., които Евростат тряб-
ва да публикува на 22 април. 
За да се разграничи от Гър-
ция, която беше обвинена, че 
е манипулирала данните си, 
екипът на Дянков е побързал 
да изпрати писмо до ЕЦБ и 
ЕК. В него се уточнява, че 
заради подписаните догово-
ри и анекси от предишното 
правителство дефицитът ни 
е с близо 3% по-голям от то-
зи, който е записан в конвер-
гентната ни програма (0.7%). 
Освен данните за дефицита 

че няма да ни приемат в ча-
калнята за еврозоната, каза 
за в. “Пари” Георги Ганев, 
икономист от Центъра за ли-
берални стратегии. Според 
него това се очакваше зара-
ди казуса “Гърция”. Това е 
причината и влизането на 
Естония в еврозоната да се 
отложи, уточни Ганев. 

Това, че дефицитът ни 
вече е над 3%, не е най-
големият ни проблем, смя-

та бившият зам. финансов 
министър Любомир Дацов. 
Според него по-сериозният 
довод на Брюксел е, че у нас 
липсва сериозна структурна 
реформа. 

Препъникамък
Проблемът е, че сегашни-
те управляващи признаха 
за дефицита и унищожиха 
бизнеса, допълни Дацов. По 
думите му сега хем имаме 

дупка в хазната, хем фирми-
те са в тежко положение. 

Сериозен недостатък на 
провежданата финансова 
политика е, че при тези 
действия на правителството 
е много трудно да се правят 
прогнози, каза още  бившият 
зам. финансов министър. А 
това създава непредвиди-
мост, която плаши бизнеса, 
смята Дацов. 

Биляна вачева

Няма опасност за 
стабилността на финан-
совата система и на банко-
вата система за 2010 г. Ако 
не бяхме водили консерва-
тивна фискална политика, 
сега щеше да има опас-
ност. През тази година ще 
се стремим дефицитът да 
не надвишава 3% (зало-
женият в бюджет 2010 г. е 
0.7% - бел. ред.). Според 
предварителните данни за 
март дупката в хазната е 
намаляла до 200 млн. лв., 
докато през февруари беше 
800 млн. лв. 

Ще ревизираме бюджет 
2008 и 2009 г. За това сме 
уведомили европейските 
институции. Причината 
са подписаните анекси от 
предишното правителство 
към около 150 договора, 
които вече са внесени в 
прокуратурата. Те обаче 
имат сериозен фискален 
ефект, тъй като става дума 
за над 2 млрд. лв. Анек-
сите са от 2008 г. и главно 
от пролетта на 2009 г. 
Те ще имат отрицателно 
влияние върху бюджета за 
предходните две години. 
Информирахме Еврокоми-
сията, ЕЦБ, че доброволно 

За март сме на 
минус 200 млн. лв.

Ще бера срам 
в Мадрид, 

когато обяснявам 
на финансовите ми-
нистри от ЕС какво 
е станало

Симеон Дянков, 
вицепремиер и министър 
на финансите

тръгваме към ревизия на 
тези бюджети. Има голяма 
вероятност, тъй като за 
миналата година дефици-
тът стига 3.7%, Брюксел 
да задейства наказателна 
процедура срещу Бълга-
рия. Това ще ни отдалечава 
от еврозоната.

От отличници в Европа 
заедно с Естония, сега и 
ние се нареждаме до стра-
ните с най-голям дефицит. 
Ще бера срам в Мадрид 
(тази седмица там се 
събират финансовите ми-
нистри - бел. ред.), когато 
обяснявам какво е стана-
ло. В Европа не правят 
разделение между бивши и 
сегашни управляващи. Аз 
представям България и ще 
бера срама.

Не трябва да се 
драматизира отказът 
ни да влезем в чакал-
нята за еврозоната, 
независимо от кого е 
направен - дали от нас 
или са ни отказали от 
ЕС. Що се отнася до 
ERM II и еврозоната, те 
са следствие от доброто 
изпълнение на дру-
гите цели, свързани с 
макроикономическата и 
фискалната стабилност.

Не може да има 
такава голяма 
разлика, че от излишък 
да отидем на прекоме-
рен дефицит, каквито и 
ревизии да стават. Така 
че 2008 г. я забравете. 
Там каквито и ревизии 
да има, не може да се 
промени размерът на 
излишъка. Може да се 
ревизират данните на 
начислена основа, но 
на касова те няма  да 
се променят. За 2008 
г. е налице 3% изли-
шък.  Ако си спомня-
те, Министерството 
на финансите отчете 
много по-малък касов 

През миналата година 
не са отчетени някои разходи

България 
няма да 

има наказателна 
процедура за 
свръхдефицит, 
защото не е част от 
еврозоната

дефицит за 2009 г. в 
сравнение с начисления 
(0.9% е касовият, а 1.9% 
е начисленият - бел. 
ред). Касовият дефи-
цит е окончателен, а 
начисленият е въпрос на 
интерпретация. 

Не очаквам 
съществени изменения 
за 2008 г. За 2009 г. 
не мога да коменти-
рам, защото в края на 
миналата година нещо 
беше разплатено, нещо 
не беше разплатено, 

не знам фактическото 
положение. Министер-
ството на финансите 
обяви 1.9% дефицит 
на начислена основа. 
Сега виждам, че този 
дефицит го коригират 
на 3.7%. А предполагам, 
че миналата година не 
са отчели някои елемен-
ти на разходите.

Наказателна 
процедура за 
свръхдефицит няма. 
Миналата година със 
свръхдефицит приклю-
чиха 21 от 27-те страни 
в ЕС. Процедурата 
по свръхдефицит, ако 
сте страна членка на 
еврозоната, е да съста-
вите стабилизационна 
програма по график - 
кога ще влезете отново в 
допустимия дефицит до 
3% от БВП съгласно Ма-
астрихтския критерий. 
Ако сте страна извън 
еврозоната, каквато е 
България, отново си със-
тавяте програма, в която 
обаче включвате и мерки 
как ще намалите този 
прекомерен дефицит.

Пламен орешарски, 
бивш финансов министър 

снимка емилия костадинова
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Eнергийният холдинг ще бъде закрит
БЕХ е раздавал огро-
мни бонуси и хонора-
ри на консултанти

Българският енергиен 
холдинг (БЕХ) ще бъде 
разформирован, каза ми-
нистърът на икономика-
та, енергетиката и тури-
зма Трайчо Трайков. По 
думите му в момента се 
обсъждат различни вари-
анти за преструктурира-
нето му, като предстои да 
има и персонални промени 
в ръководството. Докато 
приключи изготвянето на 
анализа, холдингът ще има 
служебно ръководство. В 
него влизат Добрин Стеф-
кин и зам.-министрите на 
икономиката и енергетика-
та Мая Христова и Евгени 
Ангелов. 

На практика сегашният 
изпълнителен директор и 
член на съвета на дирек-
торите Галина Тошева ще 
бъде освободена. Тошева 
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беше председател на борда 
на директорите на холдинга 
при предишното правител-
ство. Трайков обясни, че 
част от служителите в БЕХ 
ще бъдат освободени, а дру-
га ще преминат на работа 
към МИЕТ. 

Резултати
БЕХ реализира сериозна 
печалба, която се използва, 
за да се раздават по 5-6 хил. 
лв. бонуси на служители-
те, коментира премиерът 
Бойко Борисов. По думите 
му консултанти на холдин-
га пък взимали по 300 лв. 
хонорар на час. Преди дни 
холдингът отчете с 39% 
по-висока печалба. За 2009 
г. тя се е качила до 73 млн. 
лв.

Спазено обещание
Трябва да се върви към по-
проста структура, в която 
държавните дружества да 
бъдат самостоятелни  и да 
са на подчинение на минис-

терството, обясни Трайков. 
Така ще се върне старият 
вариант, при който Ми-
ни “Марица-изток”, ТЕЦ 
“Марица-изток 2”, АЕЦ 
“Козлодуй”, НЕК, “Бул-
гаргаз”, “Булгартрансгаз” 
и “Булгартел” ще са под 
шапката на икономическо-
то ведомство. На практика 
правителството на Бойко 
Борисов е на път да изпъл-
ни едно от предизборните 
си обещания, а именно да 
разформирова БЕХ и да 
пусне част от енергийните 
компании от портфейла на 
холдинга на борсата. Явно 
това е стъпка в тази посока, 
чиято цел е да се събрат 
приходи в бюджета.

Логична стъпка
Няма да има нищо драма-
тично в решението БЕХ да 
престане да съществува, 
смята депутатът от “Коа-
лиция за България” Румен 
Овчаров. Целта на холдин-
га беше да участва в големи 

Нови ревизии
НАП проверява 
E.ON, CEZ 
и EVN

Проверките в електро-
разпределителните дру-
жества E.ON, CEZ и EVN 
продължават, каза Бойко 
Борисов. Премиерът е 
разпоредил наП и Данс да 
се включат в ревизиите. 

Трябва да се види тези 
фирми дали са си платили 
данъците, каза Борисов. 
По думите му компани-
ите са аусорсвали някои 
свои дейности, а това 
бил един от начините 
регулаторът да не може 
да ги следи. 

Междувременно предсе-
дателят на ДКЕВР ангел 
семерджиев коментира 
по bTV, че нЕК и ЕРП-тата 
дори не са сключвали дого-
вори помежду си.

▶

▶

▶

Иво Прокопиев 
продаде 
летище Пловдив

 в момента текат проверки в ЕРП, каза председате-
лят на ДКЕвР Ангел Семерджиев

сниМКи МаРина ангЕлоВа

▶

енергийни проекти, а не 
да създаде работа на една 
група началници, допълни 
Овчаров. Според него хол-

дингът е хранел стотина 
души, които са станали из-
веднъж началници.

Биляна вачева

Купувач на аеропорта 
е датското друже-
ство  Nordic Airport 
Infrastructure ApS

Управляваната от Иво 
Прокопиев “Алфа финанс 
холдинг” продаде мажо-
ритарния пакет от лети-
ще Пловдив”на датското 
дружество Nordic Airport 
Infrastructure ApS. Финансо-
вата компания притежава-
ше 58.08% от пловдивския 
аеропорт. Цена за сделката 
не беше обявена.

Причините
Продажбата е свързана с 
промяна на инвестицион-
ната стратегия на “Алфа 
финанс”, която избра да се 
фокусира и инвестира в ос-
новните си бизнес направ-
ления, съобщиха от компа-
нията на Иво Прокопиев. 
Оттам твърдят, че летището 
е сред нестратегическите 
активи на компанията. 

Многократно търсехме ва-
рианти и предлагахме мо-
дели на стратегическо пуб-
лично-частно партньорство 
в акционерното дружество, 
казаха от “Алфа”. През ми-
налата година тогавашният 
министър на транспорта 
Петър Мутафчиев каза, че 
държавата започва проце-
дура по отчуждаване на 
стария пътнически терми-
нал на летището, след като 
“Алфа” вдигна наема.

Предстоящо
През настоящата година 
“Алфа финанс холдинг” ще 
се фокусира в развитието 
и инвестициите в чиста 
енергия и възобновяеми 
енергийни източници чрез 
“Соларпро Холдинг”, ко-
ментираха от компанията. 
Другите цели са продължа-
ване на пазарната експан-
зия на “Каолин” АД и на 
консолидацията на алтерна-
тивния телеком бранш чрез 
Spectrum Net.

 Продажбата е свързана с промяна на инвестицион-
ната стратегия на “Алфа финанс холдинг”, съобщиха 
от компанията на иво Прокопиев

▶
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Неусвоените евросубсидии 
от 2007 г. да може да се 
използват до края на про-
грамния период, т.е. до 2013 
г. Това е една от мерките, 
заложени в доклад за по-
добряване усвояването на 
средства от Европейския съ-
юз (ЕС), по който докладчик 
е българският евродепутат 

Евгени Кирилов. Предложе-
нията, които са над 10, целят 
да се помогне на държавите 
да преодолеят трудности-
те от кризата. Документът 
бе подкрепен от Комисията 
по регионално развитие в 
Европейския парламент на 
18 март и предстои да бъде 
гласуван по време на пле-

нарното заседание в Брюк-
сел на 21 април. По думите 
на Кирилов докладът би 
трябвало да бъде приет без 
усложнения, така че до края 
на юни идеите в него вече да 
влязат в сила.

печелим време
Съгласно правилото „n+3” 

парите от 2007 г. може да 
се усвояват до края на 2010 
г., като неусвоените се смя-
тат за изгубени. С новата 
идея се дава възможност 
неизползваните средства за 
2007 г. да се разделят на 6 
равни части и да се добавят 
равномерно към бюджетите 
за следващите три години. 

Така държавите ще може да 
изпълнят проекти, които не 
са били одобрени или не са 
изпълнени в първоначалните 
срокове. За 2007 г. България е 
заявила, че ще усвои 490.76 
млн. EUR, а към началото 
на април са изплатени са-
мо 287.74 млн. EUR. Няма 
опасност да загубим пари 

от тези предвидени за усво-
яване през 2007 г., защото 
вече сме взели авансово 600 
млн. EUR, които се отчитат 
като разход, коментираха 
за в. „Пари” от Министер- 
ския съвет. Да не се връщат 
пари на ЕС, ако държавата 
членка сама засече нередно-
сти в усвояването им и ги от-
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Разсрочване на усвояването на средствата за 2007 г., предлага Евгени          Кирилов 

От НСИ отчитат спад 
в оборотите на почти 
всички икономически 
сектори

Икономиката продължа-
ва да движи на заден ход, 
става ясно от данните на 
националната статистика за 
февруари. Строителството 
намалява с 30% на годиш-
на база, спадът при търго-
вията е 18.5%, при вноса 
е 10.3%, а промишленото 
производство е с 9.1% по-
малко. Ръст се забелязва 
единствено при износа, 
който се увеличава с 10.1% 
на годишна база.

понижения
Най-голямо е намалението 
при търговията с автомо-
били, мотоциклети, техни-
ческо оборудване и ремонт. 
На годишна база спадът 
достига 36.1%. В търгови-
ята на едро и дребно има 
намаление съответно от 

Икономиката продължава да буксува

Подкрепям идеите
Подкрепям идейни-
те предложения в 
проектодоклада, който 
се представя от Евгени 
Кирилов. 
Смятам, че си е свър-
шил работата и нямаме 
политически различ-
ния. 

Документът бе гласу-
ван с голямо мно-
зинство в рамките на 

Комисията за регионал-
но развитие. 
Според мен една от 
най-важните мерки 
е това, че се приема 
единен праг за всички 
големи проекти - до 50 
млн. EUR. 

Андрей Ковачев, 
евродепутат от ГЕРБ, член на 

комисията по външни работи и 
зам.-член на Комисията по регио-

нално развитие

Тази година ще бъде 
малко по-добра
Развитието на 
автомобилния 
сектор е функция 
на състоянието на 
цялата икономика. За 
да видим подобрени 
резултати от 
българския пазар, 
първо икономиката 
трябва да заработи на 
по-бързи обороти, да 
постъпи свеж ресурс в 
системата. 

Не виждам как това 
може да се случи през 
първата половина 
на 2010. И на второ 
място, трябва да 
върнем доверието в 
пазара. 
В този смисъл с лек 
оптимизъм планираме 
2010 да бъде малко 
по-добра от предната 
година и като обеми, 
и като финансов 
резултат.

18.7 и 12.4%.

положителен резул-
тат
На месечна база картината 
е по-добра. Според статис-
тическия институт поло-
жителните тенденции се 
наблюдават най-вече при 
търговията на едро, където 
увеличението спрямо яну-
ари е 2.4%. Незначителен 
ръст отбелязва търговията 
с автомобили, мотоцикле-

ти, техническо оборудване 
и ремонт - 0.6%, посочват 
от НСИ. 

Разминаване
Вече се наблюдават поло-
жителни сигнали, съобща-
ват от НСИ. В същото време 
представители на строител-
ния сектор са песимисти за 
развитието през тази годи-
на. Според Иван Бойков, 
изпълнителен директор на 
Камарата на строителите, 

в България раздвижване ще 
има чак през 2011 г.

От автомобилния бранш 
също не виждат положител-
ни сигнали през тази година. 
Не очаквам голямо раздви-
жване на пазара и следова-
телно съществени промени 
в пазарния дял на различни-
те марки, коментира Стоян 
Желев, председател на Асо-
циацията на автомобилните 
производители. 

Радослава Димитрова За да ви-
дим подо-

брени резултати 
от пазара, първо 
икономиката 
трябва да зара-
боти на по-бързи 
обороти

Манфред Мулц, 
управител на „Балкан стар 
аутомотив” ЕООД

Цитат

Не трябва да се 
смята, че с новото 

правителство нещата 
започват отначало - 
нещата си имат естествено 
продължение

 Евгени Кирилов, евродепутат от БсП, член на 
Комисията по регионално развитие

Коментар

Европейски фонд за 
регионално развитие 
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Спад в оборота по сектори на годишна база

Търговия
Тръговия с автомобили, 

мотоциклети, техническо 
оборудване и ремонт

Строителство Промишлено 
производство
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Идеи за нови правила спасяват      eвропари
Разсрочване на усвояването на средствата за 2007 г., предлага Евгени          Кирилов 

VIVACOM си поиска в 
съда парите от БНТ
Задълженията  
до момента  
достигат 8.2 млн. лв.

Мобилният  оператор 
VIVACOM внесе в съда иск 
срещу неизплатени задъл-
жения на БНТ. Натрупаните 
дългове към телекома са от 
август миналата година. Де-
лото има за цел да започне 
процедура по изплащането 
на дълга, който национал-
ната телевизия е натрупала 
към оператора. 

Задълженията 
Към момента БНТ дължи 
на VIVACOM 8.2 млн. лв. 
за пренос и разпростране-
ние на сигнала на телеви-
зията. Това обхваща тери-
торията на цялата страна. 
Държавната телевизия из-
ползва над 98% от капаци-
тета на изградената мрежа 

отговорът
БНТ не оспорва своите за-
дължения и винаги преди 
настъпването на финансова 
криза е била изряден пла-
тец към БТК (VIVACOM), 
заяви Уляна Пръмова, гене-
рален директор на БНТ. По 
думите й от 2007 г. досега 

цената за пренос и разпрос-
транение се е повишила с 
2 млн. лв. Същевременно 
БНТ постоянно получава 
оплаквания от зрители от 
цялата страна за лошо ка-
чество на сигнала, комен-
тира още Пръмова. 

Николета Цветкова

Понеделник 12 април 2010  pari.bg

снимка марина ангелова

Още предложения
Улеснения  
за авансите

За получаване на авансо-
ви плащания да се предос-
тавят не само банкови 
гаранции, но и гаранции 
от финансови и публични 
институции, както и от 
самите държави членки, 
гласи друга от идеите.

Държави членки, които 
са най-силно засегнати от 

▶

▶

кризата, ще може да полу-
чат допълнително авансо-
ви плащания за 2010 г. до 4% 
от европейския социален 
фонд и до 2% от кохези-
онния фонд. критериите 
са два -  да са получавали 
средносрочна финансова 
помощ и БвП да е спаднал 
с 10% в края на 2009 г. на 
годишна база. 

от тези аванси може да 
се възползват 5 държави - 
естония, Унгария, латвия, 
литва и румъния. 

▶

на VIVACOM. Включените 
в нея обекти са над 600. 

Предисторията
Първоначалното догова-
ряне предвиждаше БНТ 
да представи погасителни 
планове до 9 април тази 
година. Но от национална-
та телевизия това не беше 
направено. 

Преговорите между те-
лекома и националната 
телевизия продължиха ня-
колко месеца. Страните не 
постигнаха споразумение. 
Съдебният иск е крайната 
стъпка, която предприема 
мобилният оператор. Това 
е част от законовите мерки, 
които VIVACOM може да 
предприеме в защита на 
интересите си. Ръковод-
ството на телевизията беше 
официално уведомено за 
тази възможност, увериха 
от телекома.

страни своевременно, е друга 
идея, която ще позволи на 
България, а и на други дър-
жави членки да не губят суб-
сидиите си. Това няма да ва-
жи обаче, ако злоупотребите 
са разкрити от Европейската 
комисия (ЕК), Европейската 
служба за борба с измамите 
(ОЛАФ) или Европейската 
сметна палата. За България 
данните показват, че неред-
ности в усвояването има в 
10% от случаите. 

големите проекти
Прагът за всички големи про-
екти да стане 50 млн. EUR е 
друго предложение в докла-
да. Досега се правеше раз-

лика между големи проекти 
за околна среда - до 25 млн. 
EUR, и за големи проекти 
в други сфери - до 50 млн. 
EUR. До определения праг 
министерствата сами вземат 
решения дали да отпуснат 
средства за изпълнението на 
проекта, без да чакат одобре-
ние от ЕК, така че подобна 
идея ще улесни проектите в 
сферата на околната среда и 
транспорта. Големите проек-
ти да може да се финансират 
едновременно от повече от 
една програма, предвижда 
друга идея. Така ще се из-
бегне раздробяването им на 
по-малки.

Дарина Черкезова

2010 г. ще е тежка  
за строителството
Развитието на 
строителството през 
следващите месеци ще 
зависи от поръчките 
на правителството. По 
оперативните програми 
има един поръчан търг 
за магистрала „Тракия” и 
още два други. Като цяло 
са предвидени малки 
обеми. Строителството 
на хотели е почти нулево.

Годината ще бъде тежка 
за сектора. Очаквам 
да има спад от 15%. 
Причината е, че не са 
отпушени оперативните 
програми и има спад 
на чуждестранните 
инвестиции, които бяха 
предимно в строителния 
сектор. 
По-голяма активност 
ще има през есента, 
когато ще се очаква да се 
раздвижат оперативните 
програми. 

Активно ще се заработи 
чак през 2011 г., 
строителството тогава 
ще е по-ефективно. 

По-голяма 
активност 

ще има през есен-
та, когато ще се 
очаква да се раз-
движат оператив-
ните програми 

иван Бойков, 
 изпълнителен директор на 
камарата на строителите в 
България

Това е добра 
антикризисна мярка
Опростяването на 
процедурите, свързани с 
финансовото управление 
на средствата от ЕС, е част 
от пакета антикризисни 
мерки в рамките на общ-
ността. 

Смятаме, че с опростя-
ването на бюрократични-

те процедури и въвежда-
нето на нови улеснения 
ще можем да стимули-
раме икономическата 
активност.

илиана иванова, 
евродепутат от герБ и зам.-пред-

седател на специалната комисия 
по финансовата, икономическата и 

социалната криза

Мнение

▶Сигналът на БНТ се разпространява от съоръ-
женията на VIVACOM
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Полша загуби 
президента си и 
висши държавници

Полският президент Лех 
Качински и заемащи ръко-
водни постове в управле-
нието на държавата и най-
висши военни загинаха в 
самолетна катастрофа. В 
събота сутринта прези-
дентският самолет Ту-154 
се разби при кацане на ле-
тището на западния руски 
град Смоленск. 

В него са пътували още 
96 души, сред които съ-
пругата на Качински, ше-
фът на президентската ад-
министрация, началникът 
на Генералния щаб на въ-
оръжените сили, бившият 
министър на национал-
ната отбрана, управите-
лят на централната банка 
и семействата на други 
официални лица от пра-
вителството. Делегацията 
е пътувала за Катин, близо 
до руския град Смоленск, 
където е трябвало да при-
съства на възпоменание за 
70-ата годишнина от изби-
ването на 22 000 полски 
офицери и интелектуалци 
от тайната полиция на Ста-

лин през 1940 г.

Страната остава 
финансово стабилна 
Опасност от институциона-
лен вакуум в страната няма, 
тъй като според конституци-
ята председателят на Дол- 
ната камара на парламента 
Бронислав Коморовски пое 
временно президентските 
функции, посочват полити-
чески анализатори в стра-
ната. Въпреки трагедията 
случилото се не заплашва 
политическата и финан-
совата стабилност в Пол-
ша, смятат от финансовата 
група Goldman Sachs. Не 
виждаме никакви негатив-
ни последици за пазарите, 
посочват от Credit Agricole. 
Според анализаторите на 
финансовата институция 
конституционната рамка 
в Полша ясно определя 
стъпките, които трябва да 
се предприемат в такава 
ситуация. Икономическа-
та система ще продължи 
да функционира нормално 
както досега.

Предсрочни избори 
през юни
До 14 дни Коморовски 
трябва да определи дата 
за предсрочни избори в 
неработен ден, до 60 дни 
от датата на обявяването 
им. Редовните президент-
ски избори трябваше да 
се състоят през октомври. 
В тях се очакваше да се 
състезават консерваторът 
Качински и Коморовски, 
кандидат на либералната 
партия Гражданска плат-
форма на премиера Доналд 
Туск. Предстоят консулта-
ции с политическите сили 
за насрочване на нови пре-
зидентски избори в Полша, 
най-вероятно през юни.

извънредни  
заседания
В събота следобед беше 
проведено извънредно засе-
дание на правителството за 
определяне на по-нататъш-
ните действия. Генералният 
щаб на армията също се 
събра извънредно, за да 
вземе подходящите в кри-

зисната ситуация решения, 
каза неговият говорител. 
Според полски политолози 
в армията има смяна на 
поколенията, процесът вече 
е започнал, но съдбата го 
ускорява. Очакванията им 
са, че предизборната кампа-
ния ще протече спокойно и 
тихо, без конфликти.

Разследване
В Русия е създадена прави-
телствена комисия начело с 
премиера Владимир Путин, 
която да разследва всички 
обстоятелства около ката-
строфата.  Вече са намере-
ни и двете черни кутии на 
самолета, телеметричните 
записи и звукозаписите. 
Според бившия команд-
ващ сухопътните сили на 
Полша генерал Валдемар 
Скшипчак при организи-
рането на пътуването на 
полската делегация за Смо-
ленск са били нарушени 
разпоредбите, забраняващи 
на най-важните личности 
в държавата да пътуват с 
един самолет.

Страната отчете 
отрицателно салдо за 
първи път от 6 години
За първи път от шест години 
Китай отчете търговски де-
фицит през март на стойност 
7.24 млрд. USD, показват 
официалните данни на мит-
ническата служба. Страната 
е изнесла стоки за 112.11 
млрд. USD, а влезлите са на 
стойност 119.35 млрд. USD. 
За последен път балансът 
на Китай беше отрицателен 
през април 2004 г., когато за-
писа дефицит от 2.26 млрд. 
USD. Месец по-рано, през 
февруари т.г., търговското 
салдо на Китай беше на 
плюс със 7.6 млрд. USD. 

Тримесечен излишък
За първите три месеца на го-

Опасност от институционален вакуум няма, 
председателят на Долната камара на Сейма 
пое временно президентските функции

Китай със 7.24 млрд. 
USD търговски дефицит

Избори
Десните в 
Унгария може да 
дойдат на власт

Парламентарните избори 
в Унгария може да върнат 
на власт дясната партия 
ФИДЕС, показват проуч-
ванията на обществено-
то мнение. В провелия се 
вчера първи тур на вота 
унгарците гласуваха съста-
ва на следващия парламент. 
Последните социологи-
чески проучвания веща-
ят категорична победа на 
десноцентристкия Граж-
дански съюз ФИДЕС. Ако 
това стане факт, ще бъде 
сложен край на осемгодиш-
ното управление на социа-
листите. Ключов въпрос 
е обаче дали ФИДЕС ще 
си осигури мнозинство от 
две трети, което би й поз-
волило да промени кон-
ституцията. За първи път в 
парламента може да влезе 
и крайнодясната партия 
Йобик, известна с антисе-
митските и антиромските 
позиции. Според предвари-
телните данни тя получава 
11% от гласовете. Оконча-
телните резултати от вота 

ще станат известни след 
втория тур, който ще се 
състои на 25 април. Засе-
га прогнозите са, че 386-
те места в парламента ще 
бъдат разпределени между 
ФИДЕС, Социалистическа-
та партия и крайнодясната 
Йобик. Останалите партии 
едва ли ще успеят да прес-
кочат бариерата от 5%. 

Оценка
Fitch отново 
намали рейтинга 
на Гърция
Международната аген-
ция Fitch Ratings отново 
намали кредитния рейтинг 
на Гърция заради опасе-
ния, че правителството на 
Георгиос Папандреу няма 
да се справи с огромния 
дълг на страната. Оценка-
та на южната ни съседка е 
понижена с две степени от 
ВВВ+ до BBB-, а перспек-
тивата се запазва негатив-
на. Следващо намалява-
не на рейтинга ще доведе 
страната до „джънк ста-
тус”, което би било срамно 
ниска оценка за държава от 
еврозоната, посочва „Рой-
терс”. Според Fitch става 
все по-трудно за гръцко-
то правителство да стопи 
бюджетния си дефицит до 
8.7% от БВП - цел, която 
самото то си постави. Има 
сигнали за подобряване на 
бюджета след усилията на 
правителствата, но меха-
низмът, по който страната 
би могла да получи между-
народна финансова помощ, 
остава неясен, посочват от 
агенцията.

▶ Една от последните международни изяви на Лех Качински беше на Международния икономически форум в Давос 
през януари т.г. Страната беше единствената от участничките, отчела икономически ръст през 2009 г.

▶ виктор орбан, лидер на 
дясната партия ФиДЕС

дината обаче Китай все още 
има положително търговско 
салдо от 14.5 млрд. USD, 
което е със 76.7% по-малко 
в сравнение с първото три-
месечие на 2009 г.

Несправедливо  
предимство
Китай е подложен на силен 
натиск от страна на САЩ и 
други свои търговски парт-
ньори заради поддържането 
на евтин юан. Според кри-
тиците юанът е подценен с 
около 40%, което осигурява 
несправедливо предимство 
на износа на страната и съот-
ветно води до голям търгов-
ски излишък. Отчитането на 
еднократен дефицит обаче 
не е достатъчно за спиране 
на упреците заради евтината 
национална валута.

▶ Юанът е подценен с около 40% и дава несправедливо 
предимство на износа, съпътствано от голям търгов-
ски излишък
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Policy
Budget deficit 
down to  
BGN 200m in Mar

There are no risks for the 
stability of Bulgaria’s fi-
nancial and banking sys-

tem in 2010. There would 
have been risks if we had not 
followed a conservative fiscal 
policy, finance minister Sime-
on Dyankov pointed out. The 
government will try to keep 
deficit below 3%. According 
to preliminary data, the bud-
get gap in March decreased 
to BGN 200 million from BGN 
800 million in February.

Measures
New European 
rules save  
unabsorbed funds

The EU subsidies for 2007 
that failed to be utilised 
can be used until the end 

of the programme period, 
i.e. until 2013. That is one of 
the measures proposed for 
improving EU fund absorp-
tion. The report includes 10 
proposals aimed at helping 
countries overcome the cri-
sis. The document has to be 
passed in Brussels on April 21.

Claim
Vivacom sues  
National TV  
for BGN 8.2m

Vivacom has filed a claim 
against Bulgarian Na-
tional Television (BNT) 

for outstanding dues. The 
television operator owes 
BGN 8.2 million to Vivacom 
for signal transmission and 
broadcasting since August 
2009. The state-owned tele-
vision uses more than 98% 
of the capacity of Vivacom’s 
network. The lawsuit comes 
after months of fruitless ne-
gotiations and BNT’s failure 
to present a payment plan by 
April 9.

Statistics
Trade turnover  
up 1.2%  
in February

The Bulgarian economy 
continues shrinking, Na-
tional Statistical Institute 

data show. Construction de-
clined 30% in February, year 
on year. Trade was down 18.5% 
with imports falling 10.3%. Ex-
ports, however, increased 
10.1% on an annual basis. In-
dustrial production dropped 
9.1%. A better picture is seen 
on a monthly basis. Trade im-
proved 1.2% in February with 
wholesale turnover jumping 
2.4% on January.

Forecast
Tough year  
awaiting  
construction

The development of con-
struction in Bulgaria in the 
coming months will de-

pend on public orders. There 
are several tenders announced 
but the volumes are small as a 
whole, Bulgarian Construction 
Chamber CEO Ivan Boykov 
said. The year will be difficult 
for the sector. I expect a drop 
of about 15%, he forecast. More 
activity can be expected in the 
autumn.

BBS
Cautious  
optimism about 
Sofix movement

Pessimism about the 
blue-chip Sofix index of 
the Bulgarian Stock Ex-

change is waning but opti-
mists are still cautious in their 
forecasts. Already 58% of pro-
fessional investors bet on a ris-
ing Sofix in the next 30 days, 
Pari daily’s Bullish Bearish Sen-
timent (BBS) inquiry shows. 
A third of the respondents be-
lieve the index will stay almost 
unchanged. The share of pessi-
mists is down to 8%.

BSE
Velgraf secures 
two-thirds  
of turnover

The youngest public com-
pany, Velgraf Asset Man-
agement, outperformed 

all other entities on the Bul-
garian Stock Exchange (BSE). 
On Friday, the company se-
cured 74% of the turnover, con-
tributing BGN 5.85 million. 
Three of BSE’s indexes closed 
higher. Sofix of blue chips went 
up 0.09% to 423.36 points, 
BG40 rose 0.26% to 117.62 and 
BGTR30 finished at 324.15 
points, up 0.08%. BGREIT fell 
0.08% to 324.15 points.

Corporate
Alen Mak skips 
insurance  
installments

Alen Mak failed to pay two 
installments on its insur-
ance policy with Chartis 

Europe, Corporate Commer-
cial Bank (KTB) said. As custo-
dian of the company’s bond-
holders, KTB was notified that 
the insurance will be declared 
void unless the payments are 
promptly made. The policy is 
valid until April 15, 2010. Mean-
while the Plovdiv district court 
rejected a creditor’s claim 
for bankruptcy proceedings 
against Alen Mak.

Proposal
Fazerles  
not to pay  
dividends for 2009

₁hardboard produc-
er Fazerles will not pay 
dividends for 2009. The 

proposal will be voted at a 
general shareholders’ meet-
ing on June 11, 2010. Part of the 
profit will be used to finance 
the completion of certain in-
vestment projects. If the pro-
posal is approved, the BGN 
274,400 profit will be allocated 
to the additional reserves.

Top 10 News in English 

Hopes vanish for eurozone entry

 deficit for 2009 turns 
out four times bigger 
than 0.9% reported 

Bulgaria will not enter euro-
zone’s waiting-room ERM 
II in 2010, finance minister 
Simeon Dyankov admitted. 
That puts an end to hopes 
that Bulgaria will adopt the 
euro before 2013. Will will 
not apply for eurozone mem-
bership, because we do not 
meet the criteria at present, 
prime minister Boyko Bor-
isov added.

The reason for the cabi-
net’s U-turn is that the 2009 
budget deficit is four times 
larger than announced at the 
beginning of the year. The 
drastic difference in the fig-
ures is due to contracts and 
annexes concealed by the 
previous government, as well 
as to the different methods for 
data compiling. In Bulgaria, 
the deficit is calculated on 

 www.pari.bg
→ Read more

a cash basis, while Eurostat 
uses accrual-based data. That 
explains the gap between 0.9% 
reported by the government 
and Eurostat’s figure of 3.7%, 
Dyankov explained. Accord-
ing to the Maastricht criteria, 
budget deficit shall not exceed 
3% of GDP.

The government’s decision 
comes ahead of the publication 
of Eurostat’s data about Bulgar-
ia’s 2009 deficit on April 22. To 
avoid Greece’s fate, which was 
accused of data manipulation, 
Sofia has hurried to send a letter 
to the European Central Bank 

and the European Commis-
sion, explaining why the gap 
is bigger than set in the con-
vergence programme (0.7%). 
Bulgaria will also revise the 
2008 data, reducing the sur-
plus from 1.8% to 1.5%.

The European Union’s fi-
nancial ministers meet in 
Madrid next week. Simeon 
Dyankov obviously decided 
to inform Brussels in ad-
vance about Bulgaria’s ad-
ditional debts, Centre for 
Liberal Strategies’ Georgi 
Ganev said. The fact that 
the gap is already above 3% 
is not a problem, ex deputy 
finance minister Lyubomir 
Datsov said. A much stronger 
argument for Brussels is that 
there is no adequate struc-
tural reform in Bulgaria.

Simeon Dyankov,  
minister of finance
▶
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Украйна засипана с оферти за 
продажбата на еврооблигации
Конституционният 
съд на страната одо-
бри законовата основа 
за създаването на коа-
лиционния кабинет

Министерството на финан-
сите на Украйна е получило 
осем оферти от кредитори, 
след като обяви, че ще про-
дава еврооблигации. 

Предложения 
Оферти продължават да 
пристигат от целия свят, 
включително от САЩ и Япо-
ния, заяви правителството на 
своя уебсайт. Там не се дават 
никакви конкретни данни за 
естеството на предложени-
ята. Виталий Лукянов, го-
ворител на министър-пред-
седателя Микола Азаров, 
не отговаря на мобилния си 
телефон, а говорителката 
на финансовия министър 
Катерина Устименко отказва 
коментар. 

изпълнени условия
Продажбата става възможна, 
след като страната възобно-
ви разговорите с Междуна-
родния валутен фонд (МВФ) 
и изготви проектобюджет с 
много малък дефицит, ко-
ментира Азаров. 

Миналия месец замест-
ник-министърът на финан-
сите обяви, че страната ще 
се върне на капиталовите 
пазари в чужбина още през 
май.  Заемът от 16.4 млрд. 
USD, гласуван от МВФ за 
Украйна, беше замразен през 
ноември 2009 г., защото ка-
бинетът не беше предвидил 
в бюджета съкращения, от-
говарящи на изискванията 
на фонда. Страната трябва 
тепърва да одобри финан-
совата рамка за тази година, 
за да бъде размразен заемът. 

За тази цел заместник-пре-
миерът Сергей Тигипко ще 
посети Вашингтон на 24 
април и ще се срещне с пред-
ставители на фонда. 

Законова промяна 
Избраният през февруари 
президент на страната Яну-
кович се опитва да укрепи 
стабилността и да спече-
ли широка поддръжка за 
правителството. Миналата 
седмица Конституционни-
ят съд на Украйна показа 
своята лоялност към Вик-
тор Янукович, като одобри 

Великобритания ще използва  
Facebook за предстоящите избори
Пропусналите да се 
регистрират за вота 
могат да го направят 
онлайн

Официалните лица, свър-
зани с провеждането на 
изборите във Великобри-
тания, за първи път ще 
използват Facebook като 
начин да насърчат повече 
хора да гласуват на 6 май. 
Причината е в спада на 
активността през послед-
ните години.

Нововъведение 
Изборната комисия обяви 
в петък, че на всеки по-
требител, който влезе в со-
циалната мрежа в събота, 
ще бъде задаван въпросът 
дали се е регистрирал за 
изборите и ако не е, ще 
бъде пренасочен към сайта 
на комисията, където може 
веднага да се регистрира. 

Спад
Поне 3.5 млн. души не са 
успели да се запишат за 
изборите през 2001 г. Бро-
ят на избирателите, които 

упражняват избирателното 
си право, е спаднал през по-
следните 100 години. Около 
50-те години на миналия 
век избирателната актив-
ност е била над 80%, докато 
през 2005 е около 61.4%. 
Младите хора са между най-
големите потребители на 
Facebook, но и традиционно 
най-трудно могат да бъдат 
убедени да гласуват.

Улеснение 
Ричард Алън, отговарящ 

за европейската политика 
на Facebook, каза, че по-
требителите на сайта от 
Острова са 23 млн. от вся-
ка възраст и произход. Ето 
защо имаме уникалната 
възможност да достигнем 
до нерегистрираните гла-
соподаватели, коментира 
той.   

По закон регистрирането 
приключва на 20 април и 
който не е в списъците, 
няма да може да упражни 
правото си на глас. 

Заместник-премиерът на Украйна Сергей Тигипко 
ще посети вашингтон на 24 април и ще се срещне с 
МвФ за отпускане на спрения заем 

▶

обединеното кралство се опитва да спечели мла-
дите хора за изборите през май с новите технологии 

снимка BlOOMBERG

▶

промяна, която позволява 
сформиране на коалиция 
с личности, а не с партии, 
както е по конституцията. 
Без тази промяна легитим-
ността на кабинета се по-
ставя под въпрос. Изглежда, 
че повечето конституцион-
ни съдии не искат конфликт 
с новата власт и не желаят 
да застрашат стабилността 
на страната, бяха част от 
коментарите. Решението 
ще доведе до политическо 
спокойствие в дългосрочен 
план и засилване на законо-
дателната власт. 
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Примката около единната 
европейска валута се затяга

В следващите месеци ев-
рото може да достигне 
до нови рекордно ниски 
стойности спрямо някои 
от основните валути, пре-
дупреждават световните 
анализатори. Основните 
причини за това са все още 
незатихналите проблеми в 
публичния сектор на някои 
от страните в Европейския 
съюз, започналото макар и 
плавно възстановяване на 
американската икономика 
и призивите на много от 
развитите икономики Ки-
тай да остави валутата си да 
поскъпне, защото я смята за 
подценена. 

Спадът започна
На годишна база до 9 април 

2010 г. еврото е поскъпнало 
спрямо долара с 1.6% до 
1.3379. Само от началото на 
тази година обаче единната 
валута е поевтиняла със 7% 
спрямо долара. Решението 
на Европейската централна 
банка да остави основната 
лихва без промяна в края на 
миналата седмица потвърди 
опасенията на инвестито-
рите, че европейската ико-
номика все още не отчита 
устойчиво възстановяване. 

Опасност от изток
Ако правителството на Ки-
тай позволи на юана да пос-
къпне, това ще е поредният 
много силен удар спрямо 
еврото, се казва в анализ на 
Reuters. Много от светов-

инвеСтитОр

Еврото поевтиня със 7% от началото на 2010 г. спрямо долара
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 Участници

 Красимира Дими-
трова, Обединена 
българска банка

 Апостол Апосто-
лов, Райфайзенбанк

 Георги Койнов, 
“Първа финансова 
брокерска къща”

 владимир нечев, 
Инвестбанк

 иван Бончев, 
Първа инвестиционна 
банка 

 Ангел рабаджий-
ски, ИП “Карол” 

 Апостол 
Апостолов, “Ти Би Ай 
Инвест” 

 Петко вълков, 
“БенчМарк Асет 
Мениджмънт” 

 Първолета ивано-
ва, “София интерне-
шънъл секюритис”

 владимир Малчев, 
“БулТренд Брокеридж” 

 Младенка Янкова, 
Банка Пиреос 

 Стефан Ангелов, 
“Варчев Финанс”

 Sofix ще се повиши    Sofix ще се понижи    Sofix без промяна

Плах оптимизъм 
за движението на Sofix
Песимистите за дви-
жението на индекса на 
сините чипове Sofix нама-
ляват, но оптимистите са 
доста плахи в прогнозите 
си. Това показва редовното 
проучване на в. “Пари”, 
което изследва нагласите 
за движението на водещия 
показател на Българската 
фондова борса през след-
ващите 30 дни. 

Вече 58% от професи-
оналните инвеститори 
залагат на възходящия 
тренд на Sofix. Прогно-
зите идват на фона на 
доста по-лошото пред-

8%

Бикове...

Мечки...

58%

ставяне на бенчмарка в 
сравнение с останалите 
индекси от Централна 
и Източна Европа в 
предишните няколко 
месеца. Предвид факта, 
че българският капита-
лов пазар не реагира на 
негативните новини на 
проблемите в Гърция, и 
влошаващите се макро-
показатели за еврозоната 
очакванията са Sofix да 
навакса изоставането. 

Немалък е делът на 
анализаторите, които 
смятат, че няма да на-
стъпи никаква промяна в 

движението на водещия 
показател на БФБ през 
следващите седмици. 
Всеки трети смята, че 
няма да има резки дви-
жения. 

Обяснението на профе-
сионалните играчи е, че 
изключително замрялата 
търговия напоследък 
няма да даде възможност 
на индекса да се тръгне 
към по-високи стойности. 
Светлинка в тунела обаче 
се вижда с намаляването 
на песимистите до 8% от 
участниците в проучва-
нето.

Bullish Bearish Sentiments 
(настроенията на БФБ), или 
т.нар. BBS, е индикатор на 
в. Пари, който се изчис-
лява чрез анкета сред 20 
представители на водещи 
инвестиционни посредни-
ци у нас. 

Индикаторът отразява  
очакванията им за движе-
нието на индекса Sofix. Той 
се изготвя в началото на 

всяка седмица и цели да 
предвиди движението на 
широкия индекс на борса-
та. Прогнозата се прави за 
инвестиционен период от 
30 дни. 

Графично нагласите на 
професионалните инвес-
титори се изобразяват чрез 
символите на борсата - бик 
и мечка, съответно качващ 
се и падащ пазар. 

БФБ

Настроения на 
борсата у нас

Близо 33% от 
инвеститори-

те са на мнение, че 
следващия месец 
сините чепове ще 
задържат сегашни-
те стойности 

Магдалена иванова 
mivanova@pari.bg

Цитат

Действията на 
Фед предотвра-

тиха нова Голяма 
депресия

 Бен Бернанке, председател на 
Федералния резерв 

Sofix
Пунктoве

BBS
%

Източник: БФБ

Източник: в. Пари
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Прогнозите на анализаторите са инвеститорите да предпочитат долара в следващите месеци    СнИМКА bloomberg▶
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Примката около единната 
европейска валута се затяга
Еврото поевтиня със 7% от началото на 2010 г. спрямо долара

Акционери
“Фазерлес” 
няма да раздава 
дивидент
“Фазерлес” АД няма 
да разпредели диви-
дент през тази година. 
Това предложение на 
съвета на директори-
те на дружеството ще 
бъде гласувано на 11 

юни 2010 г. Тогава ще 
се проведе годишно-
то общо събрание на 
“Фазерлес”. Икономи-
чески целесъобразно е 
част от печалбата да се 
насочи за финансира-
не на подлежащите на 
завършване инвестици-
онни проекти, както и 
за изпълнение на инвес-

тиционната програма 
за 2010 г., смятат мени-
джърите на публичната 
компания. Ако предло-
жението бъде прието от 
акционерите, печалбата 
от 274.4 хил. лв., реали-
зирана през миналата 
година, ще бъде внесена 
във фонд “Допълнител-
ни резерви”.

ните анализатори очакват 
Пекин да позволи на юана 
да поскъпне най-рано през 
второто тримесечие на тази 
година с малко над 3%. 
Подобен ход вероятно ще 
забави процеса на натруп-
ване на валутни резерви от 
страна на Китай, от което 
еврото ще пострада най-
много. 

Спекулациите, че Пекин 
ще развърже валутата си 
и ще остави юана да тръг-
не нагоре, се засилиха в 
последните седмици. В 
следващите дни се очаква 
шестмесечният доклад на 
финансовото министерство 
на САЩ, в който Китай 
може да бъде обявен за 
валутен манипулатор.

Дъно
Еврото губи от позициите 
си в последните месеци и 
срещу швейцарския франк. 
Единната валута е поевти-
няла от началото на година-
та с 3% до 1.4372.  В края 
на март курсът между двете 
валути дори удари дъно от 
1.41. Силата на швейцар-
ския франк се дължи на 
липсата на интервенция 
от страна на централната 
банка на страната. Прог-
нозите на анализаторите 
са швейцарската валута да 
продължи да поскъпва и 
през второто тримесечие 
на годината. 

Прогнози
Връзката между американ-

ския долар и високорис-
ковите активи започва да 
отслабва, смятат анализа-
торите от Reuters. Ефектът 
от това за валутата на САЩ 
ще бъде положителен. 

Специалистите са убеде-
ни, че доброто представяне 
на американската иконо-
мика и очакванията Феде-
ралният резерв да повиши 
в скоро време лихвите ще 
тласнат инвеститорите 
към долара, дори и ще се 
стигне до подобряване на 
доходността на рисковите 
активи. А подобна реакция 
на пазарите задължително 
ще донесе нови загуби за 
единната европейска ва-
лута. 

Магдалена иванова

Прогнозите на анализаторите са инвеститорите да предпочитат долара в следващите месеци    снимка bloomberg▶

„Ален мак” спря да  
плаща и застраховката си
Пловдивският ок-
ръжен съд отхвърли 
молбата за несъстоя-
телност срещу козме-
тичната компания

След като спря плащанията 
си по облигации, козме-
тичната компания „Ален 
мак” АД спря да изпъл-
нява и вноските си по за-
страховка. Дружеството е 
пропуснало да плати две от 
дължимите си плащания, 
съобщиха от Корпоративна 
търговска банка. Трезорът 
е довереник на облигаци-
онерите на козметичната 
компания. 

Казус
Застрахователното дру-
жество „Чартис Юръп” е 
уведомило КТБ на 23 март 
2010 г. за пропуснатите 
плащания и че възнамерява 
да обяви застрахователна-
та полица за невалидна, в 
случай че дължимите пла-
щания не бъдат извършени 
до края на март. За да не 
бъде прекратена полицата, 
от банката са платили на 1 
април на застрахователната 
компания двете вноски. 
По този начин застрахова-
телната полица е останала 
валидна до изтичане на 
срока й - 15 април 2010 г. 
След този срок обаче за-
страховката трябва да бъде 
подновена от изпадналото 
в затруднение козметично 
дружество. 

решение
В петък стана ясно, че Плов- 
дивският окръжен съд е 
отхвърлил молбата за от-
криване на производство 
по несъстоятелност срещу 
„Ален мак”. Искането за 
процедурата беше пода-
дено на 3 февруари тази 
година от Пенсионнооси-

гурителната компания „До-
верие” в качеството й на 
кредитор на козметичната 
компания. Това стана, след 
като „Ален мак” не успя 
да изплати в срок лихвите, 
натрупани към притежа-
телите на облигации от 
две поредни емисии. През 
февруари общото събрание 
на дружеството отказа да 
гласува поискания от ме-
ниджърския екип нов бан-
ков заем, с който да бъдат 
погасени лихви и текущи 
задължения. На проведено 
общо събрание на облига-
ционерите преди няколко 
седмици кредиторите ре-
шиха да търсят инвести-
тори за компанията. Към 
момента обаче не е обявено 
навлизането на такъв. 

сага
„Ален мак” има две емисии 
от 6.5 млн. EUR и 592 хил. 
EUR. Проблеми с плащане-
то от „Ален мак” по първата 
емисия се появиха, след 
като компанията не успя 

да плати в срок главница 
и лихва към 30 март 2009 
г. От дружеството тогава 
обясниха, че причината е 
спряното в началото на ми-
налата година подаване на 
газ, което е нарушило про-
изводствения цикъл. За да 
успее да плати общо 603.4 
хил. EUR, „Ален мак” из-
даде втора емисия дългови 
книжа за 592 хил. EUR с 
лихва 11% на година.

В края на юни 2009 г. 
кредиторите разрешиха на 
компанията да разсрочи 
главницата по облигациите 
и вместо с последните 9 
тримесечни лихвени пла-
щания можеше да я изпла-
ти с последните три три-
месечни плащания. Това 
даде 18 месеца отсрочка на 
„Ален мак” за проблемната 
емисия. Лихвата беше про-
менена от 3m EURIBOR 
+ 4.75% на фиксирана от 
9.95% на година.

„Ален мак” обаче про-
дължи да изпитва труд-
ности. 

 облигациите на „Ален мак” повлякоха крак за про-
блемните емисии, търгувани на БФБ 
 снимка марина ангелова

▶

Георги Български е новият 
директор на търговията в БФБ
Георги Български е нови-
ят директор на Дирекция 
„Търговия” на Българската 
фондова борса, съобщиха от 
борсата. За позицията беше 
обявен конкурс, след като тя 
беше освободена от сегаш-
ния изпълнителен директор 
на борсата Иван Такев. 

Георги Български е сер-
тифициран финансов риск 
мениджър (FRM) и е завър-
шил успешно програмата за 

сертифицирани финансови 
анализатори (CFA). Той е 
лицензиран инвестиционен 
консултант от Комисията за 
финансов надзор.

Български е завършил ба-
калавърска и магистърска 
степен по Международни 
икономически отношения в 
УНСС-София. През 2006 г. 
получава стипендия за обу-
чение по инвестиции към 
университета Джорджтаун, 

САЩ. Български започва 
кариерата си във финансо-
вата сфера през 2002 г. През 
2007 г. се присъединява към 
мениджърския състав на 
„Бета Корп” АД, където 
отговаря за управлението 
на активите и за инвести-
ционното банкиране на 
посредника. Гост-лектор е 
в УНСС. Води курс по Фи-
нансов мениджмънт в City 
University-България.

Резултат
Спад  
в продажбите  
на „Лавена”
Козметичната компания 
„Лавена” отчита мини-
мален спад в приходите 
си от продажби за 2009 г. 
Според годишния отчет 
на дружеството към края 
на декември 2009 г. ком-

панията има 2.78 млн. лв. 
постъпления от продаж-
би спрямо 2.91 млн. лв., 
отчетени година по-рано. 
В голяма част приходи-
те идват от реализирана-
та продукция - 2.7 млн. 
лв. Силно свиване има в 
разходната част на дру-
жеството. Средствата, 
изразходвани за дейност-

та през 2009 г., се пони-
жават до 2.89 млн. лв. 
спрямо използваните през 
януари - декември 2008 
г. 3.88 млн. лв.  Понижа-
ването на разходите носи 
спад в загубата до 81 хил. 
лв. Година по-рано козме-
тичната компания беше с 
отрицателен резултат от 
931 хил. лв. 

Драма



Валута на деня

1.535
USD за 1 GBP достигна кур-

сът между двете валути, 
след като британската 
валута се повиши с 0.48%

▶

Промяна
CHF

-0.28%
Франкът отново на червено

GBP

+0.34%
Лирата продължи своя ръст

RUB

-0.07%
Рублата с нови загуби

Валута	 Код	 За		 Стойност	 Разлика
Currency	 Code	 For	 Rate	 Difference
ЕВРо	 EUR	 1	 1,96	 0
АвстрАлийски долАр AUD 1 1,36029 0,00151
БрАзилски реАл BRL 10 8,23438 0,00000
кАнАдски долАр CAD 1 1,45242 -0,00639
ШвейцАрски фрАнк CHF 1 1,36162 -0,00380
китАйски ренминБи юАн CNY 10 2,14147 -0,01398
ЧеШкА кронА CZK 100 7,75139 -0,01292
дАтскА кронА DKK 10 2,62774 0,00028
естонскА кронА EEK 10 1,25000 0,00000
БритАнскА лирА GBP 1 2,24292 0,00769
Хонконгски долАр HKD 10 1,88352 -0,01201
ХървАтскА кунА HRK 10 2,69331 0,00118
унгАрски форинт HUF 1000 7,30605 0,03260
индонезийскА рупия IDR 10000 1,61752 -0,00413
индийскА рупия INR 100 3,29981 -0,00790
ислАндскА кронА ISK 1000 6,74424 0,00000
японскА йенА JPY 100 1,56042 -0,01992
южнокорейски вон KRW 1000 1,30694 -0,00260
литовски литАC LTL 10 5,66448 0,00000
лАтвийски лАт LVL 1 2,76873 0,00157
мексикАнско песо MXN 10 1,19859 0,00484
мАлАйзийски рингит MYR 10 4,58093 -0,01238
норвежкА кронА NOK 10 2,46435 0,00434
новозелАндски долАр NZD 1 1,04045 0,00753
филипинско песо PHP 100 3,27144 -0,00115
полскА злотА PLN 10 5,04470 -0,03564
новА румънскА лея RON 10 4,72160 -0,02729
рускА руБлА RUB 100 4,98904 -0,00361
ШведскА кронА SEK 10 2,01755 -0,00325
сингАпурски долАр SGD 1 1,05000 -0,00373
тАйлАндски БАт THB 100 4,53263 -0,02471
новА турскА лирА TRY 10 9,79433 0,01909
ЩАтски долАр USD 1 1,46132 -0,00967
южноАфрикАнски рАнд ZAR 10 2,00773 0,00432
злАто (1 трой унция) XAU 1 1687,90000 0,52000

Валута	 Код	 За		 Стойност	
Currency	 Code	 For	 Rate	
Австралийски долар AUD 1 1,2644
Бразилски реал BRL 10 7,7382
канадски долар CAD 1 1,3241
Швейцарски франк CHF 1 1,3248
китайски ренминби юан CNY 10 2,0272
Чешка крона CZK 100 7,5544
датска крона DKK 10 2,6280
естонска крона EEK 10 1,2500
Британска лира GBP 1 2,2502
Хонконгски долар HKD 10 1,7820
Хърватска куна HRK 10 2,6818
унгарски форинт HUF 1000 7,2710
индонезийска рупия IDR 10000 1,4825
исландска крона ISK 100 3,0119
японска йена JPY 1000 6,7442
южнокорейски вон KRW 100 1,5203
литовски литаc LTL 1000 1,2179
латвийски лат LVL 10 5,6645
мексиканско песо MXN 1 2,7605
малайзийски рингит MYR 10 1,0905
норвежка крона NOK 10 4,1135
новозеландски долар NZD 10 2,4047
филипинско песо PHP 10 9,9854
полска злота PLN 100 3,0035
нова румънска лея RON 10 4,8614
руска рубла RUB 10 4,7382
Шведска крона SEK 100 4,6552
сингапурски долар SGD 10 1,9333
словашка крона SKK 10 9,8964
тайландски бат THB 100 4,1997
нова турска лира TRY 10 9,4325
Щатски долар USD 1 1,3840
южноафрикански ранд ZAR 10 1,8449

За	1	 AUD	 CAD	 CHF	 BRL	 CZK	 DKK	 EEK	 GBP	 HUF	 JPY	 NOK	 NZD	 PLN	 SEK	 TRY	 USD	 EUR

AUD * 1,06773 1,00098 0,60534 0,05698 0,19317 0,09189 1,64885 0,03331 0,01147 0,18116 0,76487 0,37085 0,14832 7,20018 1,07427 1,43780

CAD 0,93657 * 0,93748 0,56694 0,05337 0,18092 0,08606 1,54426 0,03120 0,01074 0,16967 0,71636 0,34733 0,13891 6,74346 1,00613 1,34660

CHF 0,99902 1,06669 * 0,60475 0,05693 0,19299 0,09180 1,64724 0,03328 0,01146 0,18099 0,76413 0,37049 0,14817 7,19314 1,07322 1,43640

BRL 1,65196 1,76385 1,65358 * 0,09413 0,31912 0,15180 2,72385 0,05503 0,01895 0,29928 1,26354 0,61264 0,24502 11,89444 1,77466 2,37520

CZK 17,54898 18,73754 17,56614 10,62310 * 3,39002 1,61261 28,93571 0,58462 0,20131 3,17924 13,42275 6,50812 2,60282 126,35579 18,85236 25,23199

DKK 5,17665 5,52726 5,18172 3,13364 0,29498 * 0,47569 8,53555 0,17245 0,05938 0,93782 3,95949 1,91979 0,76779 37,27283 5,56113 7,44301

EEK 10,88232 11,61936 10,89296 6,58750 0,62011 2,10219 * 17,94336 0,36253 0,12483 1,97148 8,32360 4,03576 1,61404 78,35464 11,69056 15,64664

GBP 0,60648 0,64756 0,60707 0,36713 0,03456 0,11716 0,05573 * 0,02020 0,00696 0,10987 0,46388 0,22492 0,08995 4,36678 0,65153 0,87200

RUB 300,18007 320,51073 300,47357 181,71101 17,10527 57,98728 27,58420 494,95320 * 3,44343 54,38169 229,59983 111,32320 44,52200 2161,34990 322,47472 431,60002

JPY 87,17461 93,07879 87,25984 52,77028 4,96750 16,83995 8,01066 143,73822 2,90408 * 15,79286 66,67756 32,32912 12,92953 627,67268 93,64915 125,33997

NOK 5,51987 5,89372 5,52527 3,34140 0,31454 1,06630 0,50723 9,10147 0,18389 0,06332 * 4,22201 2,04707 0,81869 39,74407 5,92984 7,93649

NZD 1,30741 1,39595 1,30868 0,79142 0,07450 0,25256 0,12014 2,15572 0,04355 0,01500 0,23685 * 0,48486 0,19391 9,41355 1,40451 1,87979

PLN 2,69647 2,87910 2,69911 1,63228 0,15365 0,52089 0,24778 4,44609 0,08983 0,03093 0,48850 2,06246 * 0,39993 19,41509 2,89674 3,87700

SEK 6,74229 7,19893 6,74888 4,08138 0,38420 1,30244 0,61956 11,11705 0,22461 0,07734 1,22146 5,15700 2,50041 * 48,54566 7,24304 9,69408

TRY 0,13889 0,14829 0,13902 0,08407 0,00791 0,02683 0,01276 0,22900 0,00463 0,00159 0,02516 0,10623 0,05151 0,02060 * 0,14920 0,19969

USD 0,93086 0,99391 0,93177 0,56349 0,05304 0,17982 0,08554 1,53486 0,03101 0,01068 0,16864 0,71199 0,34522 0,13806 6,70239 * 1,33840

EUR 0,69551 0,74261 0,69619 0,42102 0,03963 0,13435 0,06391 1,14679 0,02317 0,00798 0,12600 0,53197 0,25793 0,10316 5,00776 0,74716 *

▶ Kурсове на чуждестранни валути

▶ Курсове за 
митнически  
оценки

▶ Европейски валути според националните банки

валутният курс за митнически цели е 
курсът на БнБ определен в предпоследната 
сряда от месеца и публикуван този или 
на следващия ден, който се използва през 
следващия календарен месец, освен ако не 
бъде заменен от курса определен по чл. 91 от 
ппзм. курсовете сa валидни до 24.00 часа на 
30.04.2010.

обменни курсове на чуждестранните валути към левa за 12.04.2010 година. тези курсове се 
основават на чл. 29, ал. 2 от закона за БнБ и референтните курсове на ецБ за съответния ден, и се 
прилагат за целите на статистическата и счетоводната отчетност.

 Беларуска 
USD 2981 BYR
EUR 3989,82 BYR
GBP 4575,14 BYR
RUB 0,98 BYR
 Естонска 
USD 11,67 EEK
EUR 15,65 EEK
CHF 10,91 EEK
GBP 17,94 EEK
DKK 2,1 EEK
 Латвийска 
USD 0,53 LVL
EUR 0,71 LVL
CHF 0,49 LVL
GBP 0,81 LVL
BGN 0,36 LVL

 Литовска 
USD 2,59 LTL
EUR 3,45 LTL
CHF 2,41 LTL
GBP 3,94 LTL
 Молдовска 
USD 12,43 MDL
EUR 16,64 MDL
GBP 19,08 MDL
RUB 0,43 MDL
 Руска 
USD 29,26 RUB
EUR 39,15 RUB
CHF 27,26 RUB
GBP 44,91 RUB
UAH 3,69 RUB
BYR 0,98 RUB

 Украинска 
USD 7,92 UAH
EUR 10,6 UAH
CHF 7,38 UAH
GBP 12,16 UAH
RUB 0,27 UAH
 Грузинска 
USD 1,75 GEL
EUR 2,34 GEL
CHF 1,63 GEL
GBP 2,69 GEL
 Полска 
USD 2,89 PLN
EUR 3,84 PLN
CHF 2,68 PLN
GBP 4,4 PLN
CZK 0,15 PLN

 Казахстан 
USD 146,79 KZT
EUR 196,46 KZT
JPY 1,57 KZT
GBP 225,28 KZT
RUB 5,02 KZT
 Унгарска 
USD 198,73 HUF
EUR 266,58 HUF
CHF 185,85 HUF
GBP 305,53 HUF
CZK 10,59 HUF
 Чешка 
USD 18,85 CZK
EUR 25,23 CZK
CHF 17,56 CZK
GBP 28,93 CZK

HUF 9,43 CZK
 Азербайджан 
USD 0,81 AZN
EUR 1,08 AZN
GBP 1,24 AZN
 Македонска 
USD 46,18 MKD
EUR 61,31 MKD
GBP 91,47 MKD
 Хърватска 
USD 5,43 HRK
EUR 7,27 HRK
CHF 5,07 HRK
GBP 8,33 HRK
PLN 1,89 HRK
JPY 5,81 HRK
TRY 3,64 HRK

 Албанска 
USD 103,58 ALL
EUR 138,63 ALL
GBP 158,94 ALL
 Румънска 
USD 3,09 RON
EUR 4,14 RON
CHF 2,88 RON
GBP 4,75 RON
JPY 3,31 RON
 Турска 
USD 1,49 TRY
EUR 1,99 TRY
CHF 1,39 TRY
GBP 2,29 TRY
JPY 1,59 TRY
RUB 0,05 TRY

▶ Преизчислени курсове за 9.04.2010

Коментар
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ВАЛУТА	 Код	 Купува	 Продава		 Hай-висока	 Hай-ниска
Currency	 Code	 Buy	 Sell	 High	 Low
ЩАтски долАр USD 1,34 1,34 1,34 1,33
БритАнскА лирА GBP 0,87 0,87 0,88 0,87
японскА йенА JPY 125,16 125,19 125,79 124,69
ШвейцАрски фрАнк CHF 1,44 1,44 1,44 1,43
норвежкА кронА NOK 7,94 7,94 7,96 7,93
ШведскА кронА SEK 9,7 9,7 9,71 9,65
кАнАдски долАр CAD 1,34 1,34 1,35 1,34
АвстрАлийски долАр AUD 1,44 1,44 1,44 1,44
унгАрски форинт HUF 267,17 267,46 268,62 266,11
ЧеШкА кронА CZK 25,21 25,23 25,26 25,09
рускА руБлА RUB 39,13 39,17 39,32 39,15
полскА злотА PLN 3,87 3,88 3,89 3,83

▶ Валути спрямо евро 

най-високият курс е най-високият курс купува, най-ниският - най-ниският курс продава. 
 данни от 17.00 ч българско време на 9.04.2010 г.

Доларът и йената направиха 
колективна крачка назад 

 Пазарите поеха глътка въздух, след като стана ясно, че засега Гърция не се 
нуждае от външна помощ                                                                                  Снимка BloomBerG

▶

Рязък скок на доходност-
та на гръцките държавни 
облигации помогна за 
стабилизирането на еврото 
в края на миналата седми-
ца, след като напрежението 
около финансовата криза 
в югозападната ни съседка  
започна да отминава. 
Единната валута загуби 
2.2% от стойността си през 
миналата седмица, като 
се приближи до десетме-
сечното си дъно спрямо 
американските пари до 
1.3240 долара. Щатският 
долар и йената отстъпиха 
на по-високодоходните, но 
по-рискови активи в петък. 
Пазарният сентимент беше 
подпомогнат и от покачва-
нето на глобалните фондо-
ви пазари в края на изми-
налата седмица. Основният 
американски индекс Dow 
Jones се повиши с 0.3% в 
четвъртък, а европейските 
акции скочиха с над 1% в 
петък. 

Опасенията, че Гърция е 
пред фалит, се разсеяха в 
четвъртък, когато гръцкото 
правителство съобщи, че 
е намалило бюджетните 
разходи с 40% през първото 
тримесечие на 2010 г. Това 

станислав Пондев, 
„Логос-тм” аД 

Стерлингът 
продължи 

възстановяването 
си през изминала-
та седмица

означава, че за момента 
Гърция не се нуждае от 
външна помощ.
Стерлингът продължи 
възстановяването си през 
изминалата седмица, след 
като стана ясно, че Консер-
вативната партия води убе-
дително в предизборната 
кампания за парламентар-
ните избори в Обединеното 

кралство. Еднополюсно 
правителство предпола-
га стабилна финансова 
политика и това подкрепи 
британската валута. 
В началото на американска-
та търговска сесия в петък 
еврото се търгуваше на 
1.3380 спрямо американ-
ските пари, а британският 
паунд на 1.5337 долара. 

EUR/USD
долара за евро
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„Велграф Асет Мениджмънт” 
донесе оборот от близо 6 млн. лв. 

Борсов коментар

Най-младата публична 
компания „Велграф Асет 
Мениджмънт” само за 
два дни сложи в малкия 
си джоб всички останали 
дружества. По време на 
петъчната сесия, друже-
ството, което гравитира 
около „Химимпорт”, 
формира 74% от общия 
оборот, а само по неговата 
позиция бяха изтъргувани 
2.51 млн. акции на обща 
стойност от 5.85 млн. 
лв. В четвъртък сделки 
имаше за 4.45 млн. книжа 
на дебютанта на стойност 
10.190 млн. лв. Тогава 
оборотът на БФБ записа 
годишен рекорд. 

„Велграф” беше 
допуснат за търговия на 
7 април 2010 г. Създадена 
е чрез обединяването на 
четири фирми - „Слънче-
ви лъчи актив”, „Бизнес 
център Летище София”, 
„Имоти наеми обслуж-
ване” и „Велграф Асет 
Мениджмънт” ЕАД. 

На интереса на 
играчите се радваше и 
„БенчМарк фонд имо-
ти” АДСИЦ. Обект на 

покупко-продажба бяха 
200 хил. акции на фонда 
за имоти за по 0.379 лв. 
всяка. В последната сесия 
за миналата седмица 
„Златни пясъци” АД се 
отчете с ръст от 20.62% 
в стойността на книжата 
си до 3.498 лв. Големият 
губещ беше „Велбъжд” 
АД със загуба от 23.08% 
до 1 лв. за една акция. 

Освен висок оборот 
петъчната сесия донесе 
и повишения при три 
от индексите на БФБ. 
Водещият показател 
Sofix напредна с 0.09%, 
като затвори сесията на 
ниво от 423.36 пункта. 
Широкият измерител 
BG40 прибави 0.26% към 
стойността си до 117.62 
базисни точки. Равнопре-

тегленият BGTR30 също 
се придвижи на зелена 
територия с 0.08% до 
324.15 пункта. Само 
имотният индикатор 
BGREIT се усамоти на 
червения остров, като 
отчете спад от 0.08% до 
324.15 точки.

Петъчната 
сесия донесе 

повишения за три 
от индексите

Написаното не е препоръка за 
покупка или продажба на акции.

Капитал 
Започва 
търговията с 
права от „ИХБ”  
БФБ въвежда за търговия 
на „Пазар на права” емисия 
права от увеличението на 
капитала на „Индустриален 
Холдинг България”. Съот-
ношение между издадените 
права и новите акции  е 3/1. 
Според проспекта за увели-
чението акции на „Индус-
триален Холдинг България”, 
преди то да се осъществи, 
са 43 756 118. Броят на 
издадените права е 43 756 
118, а броят акции, пред-
ложени за записване, е 14 
585 372. Всеки инвеститор 
може да запише най-малко 
1 нова акция и най-много 
такъв брой акции, който е 
равен на броя на издадените 
в негова полза или придо-
бити впоследствие права, 
разделен на 3. Капиталът 
ще бъде увеличен само ако 
бъдат записани поне 50% 
от предлаганите акции. 
Началната дата за търговия 
на правата на борсата е 19 
април 2010 г. Търговията с 
тях ще се осъществява до 30 
април 2010 г. На 19 април е 
и първият ден, от който ще 
може да се записват акции. 
Крайният срок, в който 
инвеститорите ще трябва 
да запишат ценни книжа 
от увеличението, е 27 май 
2010 г. Право да участват в 
увеличението на капитала 
имат лицата, придобили 

акции най-късно към 16 ап-
рил 2010 г. Последната дата 
за сключване на сделки с 
акции на това дружество на 
борсата, в резултат на които 
притежателят има право да 
участва в увеличението на 
капитала, е 14 април 2010 г.  

Промяна
Гръцки компании 
променят  
адреса си
Две български публични 
компании с гръцки мажори-
тарни собственици ще сме-
нят устава и адреса си на 
управление. Това става ясно 
от материалите към покана 
за свикване на общо събра-
ние. Причината за промяна-
та не е обявена. На общото 
събрание акционерите в 
„Уелкъм холдингс” АД и 
„Вита ми холдингс” АД ще 
гласуват и за освобождаване 
от отговорност на членовете 
на съвета на директорите 
на компаниите за 2009 г. 
Инвеститорите ще одобря-
ват и годишните финансови 
отчети на компаниите за 
миналата година. Акционе-
рите трябва да приемат още 
докладите на одиторите на 
компаниите, на директорите 
за връзка с инвеститори-
те. Общото събрание на 
„Уелкъм холдингс” АД ще 
се проведе на 10 май 2010 г. 
Ден по-късно ще се съберат 
и акционерите на „Вита ми 
холдингс” АД.
М. иванов | pari.bg

▶ Търговия на БФБ

Нагоре Надолу Обем
„велграф Асет”: 2 511 000 

 +1.75%
„БенчМарк фонд имоти”: 200 000 

 -5.25%

ЦКБ АД: 51 880    

+0.76%

„велбъжд” АД: 50  

-23.08%

„Котлостроене” АД: 25  

-9.83%
„Биовет” АД: 553 

-5.49%

„Златни пясъци” АД: 10 

+20.62%

„Чугунолеене” АД: 52

+19.38%
„свилоза” АД: 15 

+16.67%

4ID	 	 1.00	BGN	 Индустриален	Холдинг	България	АД	 9290	 1,39	 1,39	 1,39	 1,39	 1,39	 0,00%	 	 0,493	 0,296

5SR		 1.00	BGN	 Стара	планина	Холд	АД	 5370	 2,6	 2,6	 2,56	 2,58	 2,6	 0,00%	 138,585	 1,158	 1,081

6S7	 	 1.00	BGN	 Синергон	Холдинг	АД	 549	 1,82	 1,82	 1,81	 1,82	 1,81	 -0,60%	 1,551	 0,241	 0,292

3JR	 	 1.00	BGN	 Софарма	АД	 37688	 4,02	 4,04	 4,01	 4,02	 4,03	 0,32%	 11,584	 1,058	 2,133

4CF		 1.00	BGN	 ЦКБ	АД	 51880	 1,31	 1,32	 1,31	 1,32	 1,32	 0,76%	 5,032	 0,569	 0,456

5BR		 1.00	BGN	 Параходство	БРП	АД	 1250	 1,6	 1,6	 1,56	 1,57	 1,6	 0,00%	 11,130	 1,121	 0,944

5DOV	 1.00	BGN	 Доверие	Обединен	Холдинг	АД	 50300	 3,26	 3,3	 3,25	 3,3	 3,27	 0,19%	 	 0,238	 0,226

5F4		 1.00	BGN	 ПИБ	АД	 3925	 2,43	 2,45	 2,42	 2,43	 2,42	 -0,33%	 8,824	 0,629	 0,668

5MB	 1.00	BGN	 Монбат	АД	 826	 6,67	 6,7	 6,65	 6,68	 6,7	 0,39%	 16,673	 2,308	 2,197

5ORG	 1.00	BGN	 Оргахим	АД	 31	 81,16	 85	 83,9	 84,47	 85	 4,73%	 	 0,440	 0,718

5OTZ	 1.00	BGN	 ОЦК	АД	 819	 13	 13,31	 12,7	 12,77	 13,2	 1,52%	 21,580	 0,881	 1,996

5PET	 1.00	BGN	 Петрол	АД	 1078	 4	 4,02	 4	 4	 4	 0,00%	 	 0,275	 13,521

5V2		 1.00	BGN	 Холдинг	Варна	АД	 55	 8,56	 8,57	 8,5	 8,54	 8,57	 0,18%	 4,766	 0,989	 0,266

6C4P	 1.00	BGN	 Химимпорт	АД	 1300	 2,81	 2,82	 2,81	 2,82	 2,81	 0,18%	 	 	

6C9		 10.00	BGN	 КТБ	АД	 15	 66	 64,01	 64	 64	 64	 -3,03%	 7,323	 2,177	 1,492

6H2		 1.00	BGN	 Холдинг	Пътища	АД	 2850	 2,25	 2,3	 2,23	 2,26	 2,26	 0,45%	 	 0,343	 1,748

1VX		 1.00	BGN	 Велграф	Асет	Мениджмънт	АД	 2511000	 2,29	 2,33	 2,33	 2,33	 2,33	 1,75%	 	 	

3MZ	 1.00	BGN	 Свилоза	АД	 15	 0,66	 0,77	 0,77	 0,77	 0,77	 16,67%	 	 1,282	 0,944

3NB		 1.00	BGN	 Неохим	АД	 290	 26,5	 26,8	 26,1	 26,35	 26,1	 -1,51%	 	 0,866	 0,670

3ZL	 	 1.00	BGN	 Златни	пясъци	АД	 10	 2,9	 3,5	 3,5	 3,5	 3,5	 20,62%	 	 0,740	 0,221

4CK		 1.00	BGN	 Химко	АД	 100	 0,09	 0,09	 0,09	 0,09	 0,09	 0,00%	 	 2,040	

4EH		 1.00	BGN	 Еврохолд	България	АД	 1895	 1,31	 1,32	 1,31	 1,31	 1,31	 -0,15%	 	 	 0,462

4I8	 	 1.00	BGN	 Индустриален	Капитал	Холдинг	АД	 1619	 2,66	 2,61	 2,61	 2,61	 2,61	 -1,95%	 25,539	 0,220	 0,591

4KS		 1.00	BGN	 Котлостроене	АД	 25	 25,95	 23,4	 23,4	 23,4	 23,4	 -9,83%	 6,988	 0,962	 1,063

4PX		 1.00	BGN	 Юрий	Гагарин	АД	 4	 33,8	 33,8	 33,8	 33,8	 33,8	 0,00%	 10,111	 0,711	 0,679

52E	 	 1.00	BGN	 Елхим	Искра	АД	 3985	 2,19	 2,2	 2,17	 2,18	 2,17	 -1,00%	 18,378	 1,216	 1,157

53B		 1.00	BGN	 Биовет	АД	 553	 7,65	 7,65	 7,23	 7,52	 7,23	 -5,49%	 18,849	 0,472	 0,809

59C		 1.00	BGN	 Чугунолеене	АД	 52	 4,36	 5,23	 4,79	 5,19	 5,2	 19,38%	 	 0,067	 0,281

5BN		 1.00	BGN	 БАКБ	АД	 105	 15,74	 15,8	 15,8	 15,8	 15,8	 0,38%	 9,492	 1,868	 0,954

5BP		 1.00	BGN	 Билборд	АД	 584	 1,06	 1,06	 1,06	 1,06	 1,06	 0,00%	 43,443	 0,551	 0,482

5MA	 1.00	BGN	 Медика	АД	 3000	 1,79	 1,8	 1,8	 1,8	 1,8	 0,56%	 28,343	 1,313	 0,806

5MH	 1.00	BGN	 М+С	хидравлик	АД	 815	 5,19	 5,19	 5	 5,02	 5,19	 0,00%	 74,740	 1,425	 1,779

5MY	 1.00	BGN	 Мостстрой	АД	 1000	 3,16	 3,16	 3,16	 3,16	 3,16	 0,00%	 	 	 2,660

5MZ	 1.00	BGN	 Метизи	АД	 50	 0,62	 0,68	 0,68	 0,68	 0,68	 10,00%	 3,782	 0,161	 0,119

5T3		 1.00	BGN	 КТИ	Съединение	АД	 298	 0,19	 0,18	 0,18	 0,18	 0,18	 -2,64%	 0,031	 0,021	 0,032

6A9		 1.00	BGN	 Фаворит	Холд	АД	 25	 3	 3,2	 3,2	 3,2	 3,2	 6,67%	 62,854	 0,212	 0,219

6AB		 1.00	BGN	 Албена	АД	 61	 44	 44,5	 44,5	 44,5	 44,5	 1,14%	 6,142	 2,018	 0,580

6AM	 1.00	BGN	 Алкомет	АД	 300	 3,4	 3,3	 3,29	 3,3	 3,29	 -3,23%	 	 0,354	 0,849

6AR	 1.00	BGN	 Арома	АД	 96	 1,42	 1,4	 1,4	 1,4	 1,4	 -1,34%	 13,958	 0,416	 0,658

6K1	 	 1.00	BGN	 Каолин	АД	 403	 5,42	 5,45	 5,36	 5,42	 5,45	 0,55%	 28,139	 1,047	 1,204

6N3		 1.00	BGN	 Холдинг	Нов	Век	АД	 4	 2,2	 2,15	 2,15	 2,15	 2,15	 -2,27%	 	 1,442	 0,120

6SL	 	 1.00	BGN	 Софарма	Логистика	АД	 1200	 0,71	 0,72	 0,71	 0,71	 0,72	 0,84%	 	 11,569	 0,622

6SP		 5.00	BGN	 СБС	АД	 230	 2,7	 3	 2,97	 3	 3	 11,11%	 	 	

A72		 1.00	BGN	 Агрия	Груп	Холдинг	АД	 300	 4,33	 4,33	 4,33	 4,33	 4,33	 0,00%	 12,886	 0,454	 0,742

E4A		 1.00	BGN	 Енемона	АД	 1210	 9,17	 9,4	 9,25	 9,38	 9,32	 1,64%	 6,943	 0,579	 1,158

T24		 1.00	BGN	 ТК-ХОЛД	АД	 200	 2,2	 2,2	 2,2	 2,2	 2,2	 0,00%	 	 0,242	 0,276

T57	 	 1.00	BGN	 Трейс	груп	холд	АД	 244	 70	 70	 69,15	 69,46	 69,15	 -1,21%	 40,034	 1,022	 2,983

ZNOA	 1.00	BGN	 Енемона	АД	 3600	 0,9	 0,85	 0,85	 0,85	 0,85	 -5,13%	 	 	

4PJ	 	 1.00	BGN	 Пиринхарт	АД	 1	 3,4	 3,4	 3,4	 3,4	 3,4	 0,00%	 	 	 12,659

4V6		 1.00	BGN	 Велбъжд	АД	 50	 1,3	 1	 1	 1	 1	 -23,08%	 	 	

5BA		 1.00	BGN	 Българска	Холдингова	Компания	АД	 75	 1,9	 1,9	 1,9	 1,9	 1,9	 0,00%	 	 0,807	 0,356

6R1	 	 1.00	BGN	 Развитие	Индустрия	Холдинг	АД	 25	 2,4	 2,4	 2,4	 2,4	 2,4	 0,00%	 	 0,202	 0,494

9FBB	 1	000.00	EUR	 Б.Л.	Лизинг	ЕАД	 429	 96,28	 99	 99	 99	 99	 2,83%	 	 	

9FNA	 1	000.00	EUR	 Бросс	Холдинг	АД	 1	 93,5	 95,8	 95,8	 95,8	 95,8	 2,46%	 	 	

9K3B	 1	000.00	EUR	 ФеърПлей	Интернешънъл	АД	 250	 103,21	 99	 99	 99	 99	 -4,08%	 	 	

9RTC	 1	000.00	EUR	 ХипоКредит	АД	 1	 96,1	 97,63	 97,63	 97,63	 97,63	 1,59%	 	 	

A1FA	 214.29	EUR	 Руно-Казанлък	АД	 3	 99	 99,05	 99,05	 99,05	 99,05	 0,06%	 	 	

6AG		 1.00	BGN	 Агро	Финанс	АДСИЦ	 200	 0,99	 0,98	 0,98	 0,98	 0,98	 -1,41%	 5,735	 4,034	 0,702

6BMA	 1.00	BGN	 БенчМарк	фонд	имоти	АДСИЦ	 200000	 0,4	 0,38	 0,38	 0,38	 0,38	 -5,25%	 	 	

6S6		 1.00	BGN	 Софарма	имоти	АДСИЦ	 100	 2,85	 2,9	 2,9	 2,9	 2,9	 1,76%	 16,477	 12,618	 1,234

BLKC	 1.00	BGN	 ПКБ,	издадени	по	ЗСПЗ	и	ЗВСВГЗГФ	 111782	 0,17	 0,17	 0,17	 0,17	 0,17	 -1,18%	 	 	

BLKD	 1.00	BGN	 КЗ,	издадени	по	ЗОСОИ	 10000	 0,17	 0,17	 0,17	 0,17	 0,17	 -0,58%	 	 	

	Код			 Номинал			 Име	 Обем			Oтваряне		Висока			 Ниска		 Средна			Затваряне			 Промяна	(%)	 P/E	 P/S	 P/B
	 	 	 	 (лотове)

	Код			 Номинал			 Име	 Обем			Oтваряне		Висока			 Ниска		 Средна			Затваряне			 Промяна	(%)	 P/E	 P/S	 P/B
	 	 	 	 (лотове)

Магдалена иванова 
mivanova@pari.bg

„Златни пясъци“ АД
Лева
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Акциите на компанията 
отчетоха най-голям 
ръст в петък

„Велбъжд“ АД
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▶ Котировки на взаимните фондове
Фон�

Т�� Ем. с�/с� ЦОИ Дохо�нос� � Р�с� 
О� нача�о�о   С�ан�ар�но За �ос�е�н��е  О� нача�о�о Нача�о на �уб�. 
на �о��на�а  о���онен�е �� мес.  на �уб�. �ре��. �ре��а�ане

�не се ан�а����ра�  �ан�а����рана�
�а �ор�ч�� �а �ор�ч�� �а �ор�ч�� с�е� �рая �ре�� �рая

на� ����� �� о� ���� �о ����� �о� ���� ��  на ���а �о�. на ���а �о�.
А����� К������ АД
А����� ������� � ����������
А����� ������� � ������ ��������� ����
ДФ А����� К������ Ю��������� Е�����
А����� А��� М��������� АД 
Д� А����� В������������
ДФ А����� Б���������
А���� А��� М��������� АД
ДФ А���� К��
ДФ А���� Б�����
ДФ А���� П���
Б���М��� А��� М��������� АД 
ДФ Б���М��� Ф����� А���� � О��������
ИД Б���М��� Ф����� А����
ДФ Б���М��� Ф����� С����� Н�������� И����
ДФ Б���М��� Ф����� Е���������
ДФ Б���М��� Ф����� ЦИЕ
Б���М��� Ф����� П������
Б����� К������ М��������� АД
ДФ БКМ Б��������� К������
ДФ Е�����
ДФ Б������
В����� М�������� К������ ЕАД
ДФ В����� ������������� ����
ДФ В����� Б��������� ����
ДСК У��������� �� ������ АД 
ДФ ДСК С�������
ДФ ДСК Б�����
ДФ ДСК Р�����
ДФ ДСК И����
ДФ „ДСК Е��� А����”
Е���� Ф��� М��������� АД 
ДФ Е���� Б��������� Е��� Ф���
ДФ Е���� Б��������� Д������ Ф���
ИД Е���� В������������ Ф���
ДФ Е���� Ф��� П������ П����
ДФ Е���� Д���� Ф���
ДФ Е�������

З����� Л�� К������ АД 
ИД З����� ��� 

ДФ З����� ��� И����� ��  
К����� А��� М��������� АД
ИД К����� К������
ДФ К����� М���
К���� К������ М��������� ЕАД 
ИД А����� И�����
ДФ А����� И������ Е�����
А����� IPО Ф��� 
КД И���������� ЕАД
ДФ КД О�������� Б�������
ИД КД П������
ДФ КД А���� Б�������
КТБ А��� М��������� АД
КТБ Б��������� Ф���
КТБ Ф��� А����
ОББ А��� М��������� АД
ДФ ОББ П������� О��������
ИД ОББ Б��������� Ф���
ДФ ОББ П������ А����
ДФ ОББ П���������� З���
О����� Ф����� АД
ДФ О����� ПРЕСТО
ПФБК А��� М��������� АД
ДФ ПИБ� А�������
ДФ ПИБ� К�����
ДФ ПИБ� Г�����
Р�������� А��� М��������� �Б�������� ЕАД  
Р�������� �Б�������� Ф��� П������ П����
Р�������� �Б��������  Ф��� О��������
Р�������� �Б��������  Б��������� Ф���
Р�������� �Б�������� Ф��� А����
Р�������� �Б�������� Б��������� Д������ Ф���
Р�������� �Б�������� Ф��� З������� И��������� � Е���

С������� ������ �� ��.��.���� �� ��.��.����
Л�������� ������” �� ��.��.���� �� ��.��.����

С������� А��� М��������� АД
Д�������� ���� С������� � Р����
Д�������� ���� С������� � П��������

С������� А��� М��������� АД
ДФ С������� И��. Б��������� Ф���
ДФ С������� И��. В������������ Ф���
ДФ С������� И��. М����������� Ф���
ДФ С������� И��. К������������ Ф���
С����� К������ АД 

С����� Н��� А����
С����� Ф������
Т� Б� А� А��� М��������� ЕАД 
ИД Т� Б� А� Е�������
ДФ Т� Б� А� К������
ДФ Т� Б� А� Х�������
ДФ Т� Б� А� Д������
ДФ Т� Б� А� С��������
ЦКБ А���� М��������� ЕАД 
ЦКБ Л����
ЦКБ А����
ЦКБ Г�����
Ю� М����� Ф��� М��������� АД 
ДФ Ю� М����� М�������
ДФ Ю� М����� О������

И��очн��: БАУД �www.baud.bg� 

ба�анс�ран �.���� �.����  �.����         �.����  �.����  ��.��% ��.��% ���.��% ���.��% ��.��.����
фон� � а���� �.���� �.����  �.����         �.����  �.����  ��.��% ��.��% ��.��% ���.��% ��.��.����
��со�о�охо�ен ��.���� ��.����  ��.����         �.����  �.����  N/A N/A N/A N/A ��.��.����

  
фон� � а���� �.����  �.����  ��.��% ��.��% ��.��% ���.��% ��.��.����
ба�анс�ран �.����  �.����  ��.��% ��.��% �.��% ���.��% ��.��.����

�о ������.�� ��  на� ��� ��� ��      �о � месе�а                                                                 на� � месе�а  
�ар�чен �а�ар ��.���� ��.����  ��.���� ��.���� ��.���� ��.���� �.��% �.��% �.��% �.��% ��.��.����
ба�анс�ран ��.���� ��.����  ��.���� ��.���� �.���� �.��% �.��% ��.��% �.��% ��.��.����
фон� � а���� ��.���� ��.����  ��.���� ��.���� �.���� ��.��% �.��% ��.��% �.��% ��.��.����

  
ба�анс�ран ��.����  ��.����  �.��% �.��% ��.��% �.��% ��.��.����
фон� � а���� �.����  �.����  �.��% ��.��% �.��% ��.��% ��.��.����
ба�анс�ран �.����  �.����  ��.��% �.��% ��.��% ���.��% ��.��.����
фон� � а���� �.����  �.����  �.��% ��.��% ��.��% ��.��% ��.��.����
фон� � а���� ��.����  ��.����  �.��% �.��% ��.��% �.��% ��.��.����
�ар�чен �а�ар ��.����  ��.����  �.��% �.��% �.��% �.��% ��.��.����

 �о � �. на� � �. 
фон� � об���а�� ��.����  ��.���� ��.����  �.��% �.��% ��.��% ��.��% ��.��.����
фон� � а���� ��.����  ��.���� ��.����  ��.��% �.��% �.��% ���.��% ��.��.����
фон� � а���� ��.����  ��.���� ��.����  ��.��% �.��% ��.��% ��.��% ��.��.����

  
фон� � а���� ���.����  ���.����  �.��% �.��% �.��% �.��% ��.��.����
ба�анс�ран ��.����  ��.����  �.��% �.��% �.��% ��.��% ��.��.����

  
фон� � об���а�� �.�����  �.�����  �.��% �.��% �.��% �.��% ��.��.����
ба�анс�ран �.�����  �.�����  �.��% �.��% �.��% �.��% ��.��.����
фон� � а���� �.�����  �.�����  �.��% ��.��% ��.��% ��.��% ��.��.����
фон� � а���� �.�����  �.�����  ��.��% �.��% �.��% ���.��% ��.��.����
н�с�о р�с�о� �.�����  �.�����  �.��% N/A N/A N/A ��.��.����

ба�анс�ран ���.����  ���.����  �.��% �.��% ��.��% �.��% ��.��.����
ба�анс�ран ���.����  ���.����  �.��% �.��% ��.��% �.��% ��.��.����
фон� � а���� ��.����  ��.����  �.��% ��.��% ��.��% ��.��% ��.��.����
�ар�чен �а�ар ���.����  ���.����  �.��% �.��% �.��% �.��% ��.��.����
н�с�о р�с�о� ��.����  ��.����  �.��% �.��% ��.��% ��.��% ��.��.����
н�с�о р�с�о� ���.���� ���.����  �.���� �.����  �.��% N/A N/A �.��% ��.��.����

ба�анс�ран �.����   �.����   ��.��% �.��% ��.��%*** �.��% ��.��.����
�о ��� ��� �� о� ��� ��� �о � ��� ��� ��.  на� � ��� ��� ��.

фон� � а���� �.����  �.����   �.����  �.����  ��.��% N/A N/A*** �.��% ��.��.����

ба�анс�ран ��.����   ��.����   ��.��% �.��% �.��% ��.��% ��.��.����
фон� � а���� ��.����  ��.����   ��.��% ��.��% �.��% �.��% ��.��.����

  
фон� � а���� �.����   �.����   �.��% ��.��% ��.��% �.��% ��.��.����
фон� � а���� �.����   �.����  ��.��% ��.��% ��.��% ��.��% ��.��.����
фон� � а���� �.����   �.����  ��.��% ��.��% ��.��% ��.��% ��.��.����

�о ��� ��� ��.  на� ��� ��� ��.   
фон� � об���а�� ���.���� ���.����  ���.����  �.��% �.��% �.��% �.��% ��.��.����
ба�анс�ран ��.���� ��.����  ��.����  �.��% �.��% �.��% �.��% ��.��.����
фон� � а���� �.���� �.����  �.����  �.��% ��.��% ��.��% ��.��% ��.��.����

  
ба�анс�ран ���.����  ���.����  �.��% �.��% ��.��% ���.��% ��.��.����
фон� � а���� ���.����  ���.����  �.��% �.��% ��.��% ���.��% ��.��.����

  
н�с�о р�с�о� ��.����  ��.����  �.��% �.��% �.��% �.��% ��.��.����
ба�анс�ран ���.����  ���.����  �.��% �.��% �.��% �.��% ��.��.����
фон� � а���� �.����  �.����  ��.��% ��.��% ��.��% ��.��% ��.��.����
фон� � а���� ��.����  ��.����  ��.��% �.��% �.��% �.��% ��.��.����

  
фон� � а���� �.����  �.����  N/A N/A N/A N/A ��.��.����

�а �ор�ч�� �о ��� ��� ��  �а �ор�ч�� на� ��� ��� ��   
фон� � а���� �.���� �.����  �.����  �.��% �.��% �.��% ���.��% ��.��.����
ба�анс�ран �.���� �.����  �.����  �.��% �.��% �.��% ���.��% ��.��.����
н�с�о р�с�о� �.���� �.����  �.����  �.��% �.��% �.��% ��.��% ��.��.����

�о �� ��� �� / ����� USD  на� �� ��� �� / ����� USD   
�онсер�а���ен �.���� �.����  �.����  �.��% �.��% �.��% �.��% ��.��.����
�онсер�а���ен �.���� �.����  �.����  �.��% �.��% �.��% �.��% ��.��.����
ба�анс�ран �.���� �.����  �.����  �.��% �.��% �.��% ��.��% ��.��.����
фон� � а���� �.���� �.����  �.����  ��.��% �.��% �.��% ��.��% ��.��.����
ба�анс�ран �.���� �.����  �.����  ��.��% �.��% �.��% ���.��% ��.��.����
�онсер�а���ен    ��.��.����

�.���� �.����  �.����  N/A N/A N/A N/A
�.���� �.����  �.����  N/A N/A N/A N/A

  
�ар�чен �а�ар �.����  �.���� �.��% �.��% �.��% �.��% ��.��.����
ба�анс�ран �.����   �о �� �н�  на� �� �н� �.��% �.��% ��.��% �.��% ��.��.����

  �.����  �.���� 

ба�анс�ран �.����   �.���� ��.��% ��.��% ��.��% ��.��% ��.��.����
фон� � а���� �.����   �.���� ��.��% ��.��% ��.��% ��.��% ��.��.����
фон� � а���� �.����   �.���� �.��% ��.��% ��.��% ���.��% ��.��.����
�онсер�а���ен ��.����   ��.���� ��.��% �.��% �.��% �.��% ��.��.����

��ас А �а �ор�ч�� ��ас А �а �ор�ч�� ��ас А �а �ор�ч�� ��ас  В К�ас А  К�ас В �р� �����нена      К�ас В �р� �ре�ра�ена
�о ����� �� на� ����� �о ������ на� ������   �н�. схема �н�. схема

фон� � а���� �.���� �.����            �.���� �.����                               �.����                               �.����                              �.����  ��.��% ��.��% ��.��% ��.��% ��.��.����
фон� � а���� �.���� �.����           �.���� �.����                                �.����                               �.����                               �.����   ��.��% ���.��% ��.��% ��.��% ��.��.����

  
фон� � об���а�� ���.����  ���.����  �.��% �.��% �.��% �.��% ��.��.����
н�с�о р�с�о� ��.����  ��.����  �.��% �.��% �.��% �.��% ��.��.����
ба�анс�ран ��.����  ��.����  �.��% �.��% ��.��% �.��% ��.��.����
фон� � а���� �.����  �.����  �.��% ��.��% ��.��% ��.��% ��.��.����
ба�анс�ран ��.����  ��.����  �.��% �.��% �.��% �.��% ��.��.����

  
фон� � а���� �.����  �.����  ��.��% ��.��% ��.��% ���.��% ��.��.����
ба�анс�ран �.����  �.����  ��.��% ��.��% ��.��% ��.��% ��.��.����
�онсер�а���ен ��.����  ��.����  �.��% �.��% �.��% �.��% ��.��.����

  
фон� � а���� �.����  �.����  �.��% �.��% �.��% �.��% ��.��.����
ба�анс�ран �.����  �.����  �.��% �.��% �.��% �.��% ��.��.����

„Т� Б� А� Асе� Мен���м�н�” ЕАД � Цен� �р� �рех��р�яне �а �а�а ��.��.���� �.

ПРЕХВЪРЛЯНЕ ОТ:

ПРЕХВЪРЛЯНЕ В:
Т� Б� А�  Е�робон�

�Ем�с�онна 
с��с��

Т� Б� А� Комфор�
�Ем�с�онна 

с��с��

Т� Б� А� Хармон�я
�Ем�с�онна 

с��с��

Т� Б� А� Д�нам��
�Ем�с�онна

 с��с��
Т� Б� А� Е�робон�
Т� Б� А� Комфор�
Т� Б� А� Хармон�я
Т� Б� А� Д�нам��
Цен��е са � �е�а � са �а���н� �а �ор�ч��, �о�а�ен� �ре���н�я рабо�ен �ен. Ра�хо���е �а ем���ране на е�на а���я 
��� е��н �я� са ����чен� � �оре�осочен��е �ен�.
Цена�а на обра�но ���у�у�ане на е�на а���я/е��н �я� на с�о��е�н�я фон�, о� �о��о е �рех��р�яне�о е ра�на на 
Не�на�а с�о�нос� на а������е на е�на а���я ��� на е��н �я� на �о�� фон�.

�� ИНВЕСТИТОР
pari.bg  Поне�е�н�� �� а�р�� ����  

За дата ��.��.���� г.

Фон до ве, уп рав ля ва ни от  Клас  Валута Еми си он на стой ност  Цена при 
"Пайъниър Инвестмънтс Австрия" дя ло ви  �нет на стой ност на  об рат но из ку пу ва не

еди ни ци  ак ти ви те на еди ни ца   �нетна стойност на 
  + так са за из да ва не� ак ти ви те на еди ни ца�

Фондове Пайъниър Австрия 
Гарантирана кошница ���� ИР* EUR ����,�� ����,��

Дялови единици от фондовете, управлявани от Пайъниър Инвестмънтс Австрия, могат да бъдат придобивани чрез следните клонове на 
“Ейч Ви Би Банк Биохим” АД: “Аксаков” �� � отдел “Частно банкиране”, “Централен”, “Батемберг”, “Европа”, “Витоша”, “Южен парк” �София�, 
“Варна”, “Пловдив” и “Бургас”. Предишни резултати на фондовете не гарантират същото представяне в бъдеще. Стойността на инвестицията 
и доходът от нея могат да се увеличат или да намалеят и няма гаранци � от Пайъниър Инвестмънтс Австрия, групата на “Банк Аустрия 
Кредитанщалт” или друго трето лице � за възвращаемост на първоначално инвестираните суми. 
*Изцяло реинвестиращи

Добри очаквания преди корпоративния сезон

 Фон�о���е мен����р� са ра��е�ен� � о�ен�а�а с� �а �осо�а�а на �а�ара▶

До�о�орен фон�

С�о�нос� �а е��н �я� ��.��.���� � Дохо�нос�

Ем�с�онна 
с�о�нос�

Цена на обр. ���. О� нача�о�о на 
�о��на�а За �ос�е�н��е �� 

месе�а
�о �� �н� на� �� �н� �Не се ан�а����ра�

Сен��не� � Пр�нс��а� �.���� ��. �.���� ��. �.���� ��. �.��% ��.��%

Сен��не� � Ра��� �.���� ��. �.���� ��. �.��% �.��%

За ДФ „Сен��не� � Пр�нс��а�” ра�хо���е �о ем���ране�о � ра�мер на �,� % � �о обра�но�о ���у�у�ане � ра�мер на 
� % о� НСА на е��н �я� са ����чен� � ем�с�онна�а с�о�нос�, рес�е����но � �ена�а на обра�но ���у�у�ане �а �я�о�е, 
��р�ан� �о�ма��о о� �� �н�. За ДФ „Сен��не� � Ра���” ем�с�онна�а с�о�нос� � �ена�а на обра�но ���у�у�ане са 
ра�н� на НСА на е��н �я�.

Цен��е са �а���н� �а �ор�ч��, �о�а�ен� на �� а�р�� ���� �.

www.sentinel�am.bg
�е�. ��/ ��� �� ��

В�а�мен фон�
Не�на с�о�нос� 
на а������е на 

�я� �НСАД�

Ем�с�онна 
с�о�нос� 

��ена �р� �о�у��а�

Цена �р� 
обра�но 

���у�у�ане
Цен� �а � �я� �а ��/��/����

ОТП Цен�ра�но�е�ро�е�с�� фон� � а���� � �,������ � �,������ � �,������
ОТП Ме��унаро�ен фон� � а���� � Ю Б� Ес 
Фон� на фон�о�е�е � �,������ � �,������ � �,������

ОТП � Д� В� Ес Фон� на Фон�о�е�е � а���� 
о� ра����а�� се �а�ар� � �,������ � �,������ � �,������

Цен��е са �а���н� �а �ор�ч��, �о�а�ен� на ��/��/���� �.  В���чен��е � �ен��е ра�хо�� са �а��о 
с�е��а: �р� �р��об��ане � �.��% о� НСАД, но не �о�ма��о о� �� е�ро ��е�о�а�а �м ра�нос�о�нос�� 
�о е�на �ор�ч�а; �р� обра�но �������ане � �.��% о� НСАД. 

Цен� �а � �я� �а ��/��/����
ДСК Фон� Пар�чен Па�ар �,������ ��. �,������ ��. �,������ ��.
Цен��е са �а���н� �а �ор�ч�� �о�а�ен� на ��/��/���� �. Няма ра�хо�� �р� ем���ране � обра�но 
���у�у�ане на �я�о�е на фон�а. Информа��я мо�е �а се �о�уч� о� Call Center на “Бан�а ДСК” ЕАД на 
�е�. ���� �� ��� на �ена�а на е��н �ра�с�� ра��о�ор � на �н�ерне� с�ран����е www.dskbank.bg � 
www.otpbank.hu 

N/A ��.����  ��.����   �.���� 
���.���� N/A ��.���� �.���� 
���.���� ��.���� N/A �.���� 
���.���� ��.���� ��.���� N/A 

�.�% 
 ▶ �о ���.�� �ун��а 
�ос���на �ре� 
м�на�а�а се�м��а 
е�ро�е�с��я� ��ро� 
�н�е�с DJ Stoxx ���

�.�% 
 ▶ се у�е��ч� с�о�нос��
�а на �ехно�о��чн�я� 
�н�е�с � САЩ NASDAQ 
�о н��о�о о� ����.�� 
�ун��а

��.��.���� г.

���,�� ���,�� ���,�� ���,�� ���,�� ���,�� 
 ��,�� ��,�� ��,�� ��,�� ��,�� ��,�� 
 ��,�� ��,�� ��,�� ��,�� ��,�� ��,�� 
 ���,�� ��,�� ��,�� ��,�� ��,�� ��,�� 
 ���,�� ���,�� ���,�� ���,�� ���,�� ���,�� 
 ���,�� ���,�� ���,�� ���,�� ���,�� ���,�� 
 ��,�� ��,�� ��,�� ��,�� ��,�� ��,�� 
 ���,�� ���,�� ���,�� ���,�� ���,�� ���,�� 
 ���,�� ���,�� ���,�� ���,�� ���,�� ���,�� 
 ���,�� ���,�� ���,�� ���,�� ���,�� ���,�� 
 ���,�� ���,�� ���,�� ���,�� ���,�� ���,�� 
 ��,�� ��,�� ��,�� ��,�� ��,�� ��,�� 
 ���,�� ���,�� ���,�� ���,�� ���,�� ���,��

до ��.�� ч. на ��.��.���� г.

Европейският широк 
индекс DJ Stoxx 600 се 
повиши през изминалата 
седмица с 0.8% до 269.74 
пункта. В САЩ S&P500 
спечели 1.4%, достигайки 
1194.37 точки, а техноло-
гичният NASDAQ е на 
плюс с 3.1% при стойност 
на затваряне в петък от 
2454.05 пункта. Седмицата 
беше слабо волатилна, като 
основният проблем отново 
се нарича Гърция. Прог-
нозите за способността на 
страната да обслужи лихве-
ните плащания и главни-
цата по заемите си през 
първата половина на годи-
ната се влошават. Пазарите 
спекулират, че Гърция няма 
да се справи сама и наме-
сата на МВФ е неизбежна, 
особено след понижаването 
на кредитния й рейтинг 
от Fitch до BBB-. Ако 
игнорираме гръцката сага, 
входящата макроикономи-
ческа информация е добра. 

Пазарът очак-
ва 160 млрд. 

USD съвкупна нетна 
печалба за друже-
ствата от S&P500

А�е�сан��р Ле�о�, 
���. ��ре��ор на “Ра�фа��ен 
Асе� Мен���м�н�”

нетна печалба за друже-
ствата от S&P500. 

Любопитно е, че през 
последните две седмици 
не станахме свидетели 
на позитивни промени 
на пазарните консенсуси, 
което означава, че постк-
ризисното настроение 
на аналитиците не ги е 
напуснало и предпочитат 
да бъдат консервативни в 
прогнозите си. Фондовите 
мениджъри са разделени в 
оценката си дали пазарът 
е прекалено изкупен и 
какво ще се случи оттук 
насетне. Фактите сочат, че 
тактиката купувай слухове 
и продавай новини работи 
безотказно през последните 
два корпоративни сезона. 
Възможно е и този път да 
се получи същото. Очакват 
ни много интересни чети-
ри-пет седмици, в които 
волатилността несъмнено 
ще се повиши.

Анализаторите коментират, 
че се намираме в циклично 
силен растеж и предстоя-
щият корпоративен сезон 
ще затвърди тенденцията. 
Днес започва представяне-
то на финансовите отчети 
на компаниите за първото 
тримесечие. Пазарът очак-
ва 160 млрд. USD съвкупна 

7 и 8.04.2010 г.

9.2587 9.1662 1.51% -5.86%
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▶ Спот цени на суров петрол
USD/б
Вид	 Последна	цена
СРЕДИЗЕМНО	МОРЕ	
ИРАНСКИ ТЕЖЪК 79,57
СИБИРСКИ 82,68
УРАЛСКИ C+F 82,68
САХАРСКИ 85,48
СЕВЕРНО	МОРЕ	
БРЕНТ 85,19
ОСБЕРГ 85,99
ЕКОФИСК 85,79
СТАТФОРД 85,78
ФОРТИС 84,73
ФЛОТА 82,28
УРАЛСКИ CIF 82,75
ЗАПАДНА	АФРИКА	
БОНИ ЛЕК 86,54
КУА ИБОЕ 85,71
ФОРКАДОС 86,37
КАБИНДА 84,69

USD/т
Вид	 Купува	 Продава	 Условия	 Специфи-
	 	 	 на	доставка	 кации
БУТАН С 715 720 CIF 
ПРОПАН 670 680 CIF 
БЕНЗИН СУПЕР 781 781 CIF 
БЕНЗИН СУПЕР 769 771 FOB 
АВИОГОРИВО 735 735 FOB 
НАФТА 712 712 CIF 
ГАЗЬОЛ 711 707,5 CIF РУСИЯ
ДИЗЕЛ F 713 713 FOB 50PPM
МАЗУТ 497 497 CIF 1.0%HSFO
МАЗУТ 455 455 CIF 3.5%HSFO

USD/т
Метал	 Цена	на	разплащане	 Купува	3	м.	 Продава	3	м.
МЕД 7896 7939,25 7941
КАЛАЙ 18605 18640 18675
ОЛОВО 2280 2313,5 2316,75
ЦИНК 2356 2393,5 2397
АЛУМИНИЙ 2357,5 2392 2392,75
НИКЕЛ 25200 25201 25217
АЛУМИНИЕВА СПЛАВ 2230 2210 2250

USD/тройунция
Метал	 Купува	 Продава	 Най-висока	 Най-ниска
ЗЛАТО 1155,45 1155,9 1158,18 1149,65
СРЕБРО 18,27 18,3 18,37 18,05
ПЛАТИНА 1716,5 1720 1722,75 1710,5
ПАЛАДИЙ 508,65 511 511,88 498,5

USD/т
Произход/място	 Вид	 Условия	 Април
на	доставка	 	 на	доставка
МЕКСИКАНСКИ ЗАЛИВ ХЛЕБНА FOB 172,68
АВСТРАЛИЯ ХЛЕБНА СПОТ 472,25
ФРАНЦИЯ РУАН ХЛЕБНА СПОТ 167,88
АНГЛИЯ ХЛЕБНА ИЗТ. БРЯГ 170,32

▶ Спот цени на петролни продукти

▶ Цени на цветни метали

▶ Спот цени на благородни метали

▶ Срочни цени на пшеница

Цената на 
нерафини-
раната 

захар най-после 
се измъкна от 
дупката, в която 
беше попаднала. 
На сесията в петък 
тя добави повече 
от 3 USD към 
стойността си

Цената на 
златото 
отбеляза 

ново повишение и 
по време на вчераш-
ната сесия в Лондон 
достигна 1155.43 
USD/тр.у. Основната 
причина за това 
беше доларът, който 
загуби 0.59%

По време на 
борсовата 
сесия в пе-

тък металът добави 
532 USD към стой-
ността си и по този 
начин се сбъднаха 
прогнозите за дости-
гане и дори премина-
ване на границата от 
25 000 USD/т

Стока на деня

2.16
▶ процента се повиши 
никелът на борсата в 
Лондон и достигна 25 200 
USD/т

Цифра на деня

0.75
процента загуби нерафи-

нираната захар по време на 
вчерашната борсова сесия и 
достигна 353.61 USD/т

▶

Георги Георгиев 
ggeorgiev@pari.bg

Вяла търговия на Софийската стокова борса

Последният ден на 
миналата седмица 
донесе и ново повишение 
в цената на желязната 
руда. Според данни, 
изнесени от Bloomberg, 
Китай забранява напълно 
вноса на нискокачествена 
руда в страната. Очаква 
се това решение да вдигне 
допълнително цената на 
свободния пазар, която 
след въвеждането на 
тримесечните договори 
между големите минни 
компании и стоманодо-
бивните предприятия се 
увеличи с повече от 40%.
Китайската търговска 

Забрана за внос на руда  
в Китай вдигна цената й

износител за Китай. 

Причината за това е, 
че рудата, добивана 
там, е със съдържание на 
желязо между 55 и 58%. 
За Бразилия и Австралия, 
които са първи и втори 
в класирането за внос в 
Китай, последици не се 
очаква да има. Рудата, 
внасяна от южноамери-
канската държава, е със 

съдържание на желязо от 
63.5 до 65%, а тази, която 
се добива в Австралия, е 
със съдържание 62%. Тази 
забрана изстреля цена-
та на желязната руда до 
18-месечен връх до 166.2 
USD/т, което е повишение 
с 3.1%. Промяна се на-
блюдаваше и при цената 
на стоманата, която се 
увеличи с 1.96% до 611.25 
USD/т.

Обзор

Седмицата след 
Великден не донесе 
значително оживление по 
стоковите пазари. Пшени-
цата в Чикаго възвърна част 
от загубените си позиции и 
се котираше на 172 USD/т, 
докато царевицата остана 
на 137 USD/т. В Европа 
тенденцията от миналата 
седмица се запази и цените 
продължиха да вървят 
надолу. 

В Будапеща 
европшеницата се коти-
раше на 192 лв./т, царевица-
та на 226 лв./т, а фуражите 
задържаха предишните си 
нива. Изключение отново 
прави маслодайният слън-
чоглед. Неговата цена се 
повиши с над 7 лв. до 618 
лв./т, но пък нерафинирано-
то олио в Ротердам поевти-
ня с 5 USD  до 935 USD/т. 
У нас пазарът беше вял. На 
Софийската стокова борса 
котировките бяха много, но 

до сключване на сделки не 
се стигна. Хлебната пшени-
ца се търсеше на 170 лв., а 
се предлагаше на 190 лв./т. 
При фуражния ечемик но-
жицата също беше голяма 
- 165 лв. при търсенето и 
180 лв. при предлагането. 
При царевицата ситуацията 
беше същата - там купува-
чите останаха на 200 лв./т, 
а продавачите искаха 240 
лв./т, докато маслодайният 
слънчоглед се продаваше в 

рамките на 570 - 600 лв./т. 

При хранителните 
стоки промяна в цените 
отново нямаше. Предлагаха 
се брашно тип 500 за 367-
400 лв./т, ориз за 1480 лв./т, 
олио за 1420 лв./т и захар за 
1220 лв./т. При нехранител-
ните стоки имаше реализа-
ция на бензин А 95 - 1780 
лв./хил. л, както и дизелово 
гориво в диапазон от 1698 
до 1750 лв./хил. л.

Тази забрана 
изстреля 

цената на желязната 
руда до 18-месечен 
връх - 166.2 USD/т, 
което е повишение с 
3.1%

камара на вносителите и 
износителите на метали, 
минерали и химикали 
(CCCMC) изпрати писме-
но известие до брокерите 
в страната, с което им 
обяви решението си да 
забрани вноса на желязна 
руда с по-малко от 60% 
съдържание на желязо.
Най-потърпевша от тази 
рестрикция ще бъде Ин-
дия - трети по големина 

 При нехрани-
телните 
стоки имаше 

реализация на 
бензин А 95 - 1780 
лв./хил. л, както и 
дизелово гориво в 
диапазон от 1698 до 
1750 лв./хил. л

 най-печеливши от всичко това ще бъдат Австралия и Бразилия, а най-много 
ще загуби Индия
▶

ПРОДАВА	СЕ
ЛОгИСтИчЕН	ЦЕНтъР	

(складова	база+офиси)
в гр. София – 

до Надлез Надежда
земя – 4800 м2;

сгради – РЗП 3200 м2

За	справки:	02/	835	75	43	
моб.	0889098299

Цена	за	публикация:	
0.66 лв./колон мм/ без ДДС

За	допълнителна	
информация		и	заявки:	
тел.02/4395	853,	
e-mail:	reklama@pari.bg

Управляващо дружество „Интеркарт Инвестмънтс” АД на осно-
вание чл.191 от ЗППЦК, уведомява всички заинтересовани лица, че е 
представило в Комисията за финансов надзор, на сайта на Investor.
bg, както и е публикувало на уеб сайта си (www.icardinvest.bg и www.
oam.bg) Годишен финансов отчет за 2009г. на ДФ „Оптима Селект”. 
Променени са пълния и краткия проспект на  ДФ „Оптима Селект”. 

Всеки желаещ да се запознае с Годишния финансов отчет и проме-
нените проспекти, може да направи това на адреса на управление 
на УД „Интеркарт Инвестмънтс” АД: гр. София 1407, бул. „Джеймс 
Баучер” 76А, ет. 8, всеки работен ден от 9:00 до 18:00 ч., считано от 
датата на публикуване на това съобщение.  

таня Панайотова, 
софийска стокова борса
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снимка bloomberg



САЩ

Иран

Северна Корея

ОБЕДИНЕНО КРАЛСТВО

РУСИЯ

ФРАНЦИЯ

КИТАЙ

566
798

2200

Пускови установки 
в оперативна готовност

Пускови установки 
в оперативна готовност

Стратегически ядрени 
бойни глави 

160
Стратегически ядрени 
бойни глави 

300
Стратегически ядрени 
бойни глави 

2800
Стратегически ядрени 
бойни глави 180

Стратегически ядрени 
бойни глави 

Израел
Властите в Израел 
никога не са отричали 
или потвърждавали, 
че страната разполага 
с ядрени оръжия

Сирия
Според американските 
власти страната тайно 
търси ядрени оръжия

Държавата казва, 
че има ядрени оръжия, 
но няма официална информация, 
която да доказва това твърдение

Преди две години 
президентът Ахмадинеджад обяви, 
че Иран успешно е обогатил уран. 
Страната отказва да преустанови 
тази дейност

Данните са приблизителни, точният брой е строго секретна информация
Графика: Вихър Ласков
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Подписаният миналата 
седмица в Прага договор 
между президентите на 
САЩ и Русия ще ограничи 
ядрения арсенал на двете 
държави до най-ниското 
му ниво от годините на 
надпреварата във въоръ-
жаването насам. Затова и 
документът “Нов старт” 
беше определен от Барак 
Обама и Дмитрий Мед-
ведев като събитие от из-
ключителна важност. Той 
обаче няма да разреши 
проблема с незаконното 
ядрено оръжие по света, 
което е истинската запла-
ха във века на тероризма. 
Затова и двамата държавни 
глави показаха готовност 
да обсъдят санкции срещу 
Иран, а въпросът за неле-
галния трафик на ядрени 
материали ще бъде във фо-
куса на започващата днес 
международна конферен-
ция във Вашингтон.

Какво всъщност 
се променя
Според договора от Прага 
САЩ и Русия ще съкратят 
ядрените си бойни глави с 
30%. Макар че на пръв по-
глед намаляването изглежда 
впечатляващо, реалността 
е по-различна. Проблемът 
идва от начина на броене. 
Всяка бойна глава на ба-
листична ракета се смята 
за една. Също за една бойна 
глава обаче се брои и всеки 
бомбардировач, макар че 
някои може да носят до 
20 заряда. Така теоретично 
САЩ ще трябва да намалят 
бойните си глави с около 
100 броя, а Русия - със 190 
броя. Пусковите установки 
пък на практика почти ня-
ма да се променят. Русия 
в момента разполага с 566 
установки, което е доста 
под новия допустим таван 
от 700 броя. САЩ имат 
798 установки, така че ще 

трябва да съкратят около 
12% от тях.

Зад закрити 
врата
По-интересното от срещата 
обаче остана заключено зад 
вратите на залата, където 
двамата президенти обсъж-
даха в продължение на 85 
минути пакет от санкции 
срещу Иран. Това, което се 
разбра след разговорите, е, 
че Москва е очертала ясни 
граници какво би приела ка-
то наказание срещу Техеран. 
САЩ искат да се използ-
ва най-сигурното оръжие 
срещу азиатската държава 
- ембарго върху вноса на 
петролни продукти, от ко-
ито Иран е силно зависим. 
Русия обаче изключва такава 
мярка като вариант. Пълното 
ембарго би било удар върху 
цялото общество и насе-
ление и ние определено не 
сме готови да го обсъждаме, 

коментира руският замест-
ник-министър на външни-
те работи Сергей Рябков. 
Всякакво решение ще се 
базира на две предпоставки, 
заяви Медведев. Първата е, 
че трябва да накараме Иран 
да се държи прилично. Вто-
рата, но не по-малко важна 
предпоставка е, че трябва 
да защитим националните 
си интереси, посочи той. 
Такъв интерес са енергий-
ните договори между Русия 
и Иран.

Не е за пренебрегване фа-
ктът, че Русия има право на 
вето в Съвета за сигурност 
на ООН. Освен това Обама 
ще разчита на съдействи-
ето на Медведев, за да си 
осигури подкрепата на Ки-
тай за натиск срещу Иран. 
Американският президент 
отново заяви, че по-строги 
санкции ще бъдат съгла-
сувани до пролетта. САЩ 
няма да търпят каквито и да 

било действия от страна на 
Иран, които може да доведат 
до нова надпревара във въо-
ръжаването в Близкия изток 
и които заплашват сигур-
ността на международната 
общност, посочи той.

Промяна 
в плановете
Междувременно министър-
председателят на Израел 
Бенямин Нетаняху отмени 
посещението си във Ва-
шингтон, където трябваше 
да участва в конференцията 
по ядрените въпроси заедно 
с лидерите на над 40 други 
държави. Промяната в пла-
новете дойде, след като се 
разбра, че някои държави се 
канят да поставят въпроса с 
предполагаемия ядрен арсе-
нал на Израел. 

Турция и Русия смятат да 
поискат от Израел да подпи-
ше Договора за неразпро-
странение на ядрено оръжие. 

Тези държави възнамеряват 
да използват случая, за да 
заклеймят Израел, и затова 
премиерът няма да отиде на 
конференцията, посочиха 
висши израелски служите-
ли. Вместо Нетаняху във 
Вашингтон ще присъства 
министърът на разузнава-
нето и атомната енергия Дан 
Меридор.

На конференцията Нета-
няху смяташе да настоява за 
най-строги санкции срещу 
Иран. Държавата се смята 
за стратегическа опасност 
за Израел заради ядрената й 
програма. Преди да отмени 
визитата си, премиерът ко-
ментира, че не смята, че ня-
кой гледа на Израел като на 
терористична държава. Тези 
режими се познават отда-
леко и, повярвайте ми, има 
доста такива около Израел, 
заяви той. В това вярват и 
САЩ, и Русия.

иглика Филипова

“Нов старт” като платформа 
за санкции срещу Иран
Договорът от Прага променя малко, но е сериозен знак 
за следващи стъпки



Днес информацията е най-
ценният капитал, който има 
една компания. Въпреки че 
България е малка страна от 
т.нар. развиващи се пазари 
(от англ. еmerging markets), 
ние сме неделима част от 
световната икономическа 
общност и умелото бораве-
не с информацията може да 
ни направи значим играч не 
само у нас, в региона и дори 
на свeтовната сцена. Затова 
в “ТехноЛогика” ние прода-
ваме не просто софтуерни 
системи, а бизнес възмож-
ности, чрез които клиенти-
те ни успешно управляват 
информацията за дейността 
си и стават по-конкурентни 
и по-печеливши, казва Асен 
Бораджиев, търговски ди-
ректор на фирмата. 

Универсален войник
Като погледна назад, цялата 
ми професионална кариера 
е свързана с продажби на 
информационни системи. 
Започнах като мениджър на 
специализирани софтуерни 
продукти за инженерно про-
ектиране. Бях едновремен-
но технически специалист, 
търговец, консултант - с две 
думи универсален войник. 
Тогава беше тежко време 
за продажбите на софтуер 
- по време и веднага след 
кризата 1997-1998 г. Тогава 
пред мнозина стоеше въ-
просът за оцеляване. През 
тези години научих много 
ценен урок - съпричаст-
ността и искреното желание 
да помогнеш на клиент да 
запази и развие бизнеса си 
се изплащат многократно в 
дългосрочен план, разказва 
Асен. 

Теми за разговор
Имам щастието да предла-
гам много богат портфейл 
от продукти и на практика 
мога да намеря обща тема 
за разговор с почти всички 
клиенти - от  управление 
на човешки ресурси (HRM) 
през географски информа-
ционни системи (GIS) до 
специализирани решения 
за различни отрасли. Също 
така ние разработваме и 
софтуер по поръчка, когато 
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Визитка
Кой е Асен 
Бораджиев 

Роден е на 7 декември 
1975 г., завършил е Техни-
ческия университет в 
София.

Цялата му професио-
нална кариера е свързана 
с продажби на информа-
ционни системи. 

Търговски директор е 
на “ТехноЛогика”, има спе-
циализация в Delaware 
University, САЩ. 

Владее английски и нем-
ски език.

▶

▶

▶

▶

Добрият търговец е 
като самурайски меч
Няма неща, които не се продават, има неща, които не се предлагат, 
казва Асен Бораджиев, търговски директор на “ТехноЛогика”

няма готови стандартни ре-
шения, които да използва 
клиентът. Сега пазарната 
ситуация отново е тежка и 
продажбите на бизнес соф-
туер изправят търговците 
пред много предизвикател-
ства - намалени бюджети,   
ожесточена конкуренция. 
Точно в тази обстановка 
обаче си проличават до-
брите търговци, допълва 
Бораджиев.

Икономическа криза 
vs търговци
Много харесвам “крила-
тата” фраза “Няма неща, 
които да не се продават, 
има неща, които не се пред-
лагат!” 

Няма значение какъв стра-
хотен продукт предлага ед-
на компания, ако никой не 
знае за него. В корпора-
тивните продажби, където 
масовата реклама и пиарът 
не са основните канали за 
комуникация, максимата 
важи с пълна сила за рабо-
тата на търговските екипи. 
Те са мисионерите на ком-
панията, които проправят 
път в пазарната джунгла 
към потенциални клиенти 
и търсят възможности за 
разширяване на бизнеса при 
традиционни партньори. 
Това важи дори и за най-
тежката криза. Животът 
продължава и компаниите 
не спират да купуват и да 
продават стоки и услуги, 
убеден е мениджърът.

Повече за по-малко
Има промяна, разбира се 
- фирмите с достатъчно па-
ри в брой намаляват и не 
се афишират, клиентите са 
много по-внимателни при 
избор на доставчик (осо-
бено ако е нов), всички ис-
кат “повече за по-малко”. 
Вярвам също, че добрите 
търговци са такива, защото 
могат да намерят творчески 
подход към всяка пазарна 
ситуация и да се стремят 
да извлекат максимум пол-
зи. И в сегашните условия 
може да се постигнат до-
бри продажби, но с цената 
на много повече усилия и 
креативност в сравнение 
с предишни години. Зато-
ва непрекъснато се питам: 
“Защо (не) успях този път? 
Как мога да продавам по-
добре?”, признава мени-
джърът.

Според мен добрият тър-
говец трябва да е като саму-
райски меч - едновременно 
твърд и гъвкав. Твърд в 
отстояването на фирмените 
интереси (печалба, имидж, 
присъствие), спазване на 
приетите етични правила в 

бизнеса и упорит до оконча-
телно получаване на отговор 
“купувам”/”отказвам се”. 
В същото време се налага 
да е изключително гъвкав, 
защото често се сблъсква с 
изненади и работи с много 
различни компании и хора, 
които имат своите собстве-
ни интереси, желания, дори 
комплекси.

Потенциал
Според  изследване на сп. 
The Economist в една орга-
низация иновациите в биз-
нес процеси носят много 
по-голям потенциал за по-
добряване на дейността и 
увеличаване на печалбата 
в сравнение с иновациите 
в отделни продукти или 
услуги.

Иновативността е важна 
част от фирмената филосо-
фия на “ТехноЛогика”. Като 
експерти в ИТ сферата за 
нас е важно да разпознава-
ме иновативните подходи и 
технологии, да ги разуча-
ваме изпреварващо и да ги 
използваме в проектите за 
клиенти на фирмата, така 
че те максимално да се въз-
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СнимкА мАРинА АнгеЛоВА

Малки тайни
Умението да пре-
зареждаш бате-
риите

Всеки ден изпитвам на 
гърба си максимата, че до-
брият мениджър не е на 
работа само от 9 до 17 ч. 
Преди години имаше мо-
менти, в които толкова 
силно бях обсебен от ня-
кои казуси, че забравях за 
всичко около себе си. 

Постепенно си дадох 
сметка обаче, че за да съм 
продуктивен и в мир със 
себе си, трябва да “преза-
реждам батериите” и да 

▶

▶

отделям специално време 
и внимание за моето се-
мейство и приятели.

гледам да си осигуря мо-
менти, в които “изключ-
вам” мислите за работа. 
използвам всяка възмож-
ност да бъда със семей-
ството си - имам две стра-
хотни малки деца, които 
непрекъснато успяват да 
ме изненадат с нещо. 

иначе карам ски, ходя на 
планина с приятели, че-
та, а отскоро започнах да 
практикувам редовно спе-
циална китайска гимнас-
тика - за кондиция и бързо 
да се концентрирам, кое-
то е безценно в бизнеса.

▶

▶

ползват от възможностите 
на внедрените софтуерни 
решения.

Всъщност зад понятието 
иновация в бизнеса се крие 
качествено ново решение 
на задачата “Как мога да 
извърша дадена работа по-
лесно, по-добре, с по-мал-
ко разходи и за по-кратко 
време?”

За нашите клиенти ние 

предоставяме два вида 
софтуерни инструменти: 
едните позволяват качест-
вен анализ на ситуацията и 
обмисляне на вариантите за 
решения. Другите реализи-
рат промените на практика с 
помощта на автоматизиране 
на цялата дейност или само 
на отделни процеси, обоб-
щава Асен Бораджиев.

Светлана Желева
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Въпреки засилващата се 
конкуренция Франция ос-
тава една от най-желаните 
страни, където българските 
младежи предпочитат да 
завършат висшето си об-
разование. Още повече че 
след влизането на България 
в ЕС отпаднаха визовите 
ограничения. 

Задължително условие 
е кандидатите да владеят 
добре френски. Универси-
тетите във Франция при-
емат с общ тест за вла-
деене на езика, който се 
провежда в началото на 
всяка година. От теста се 
освобождават всички, кои-
то притежават Certificat de 
dispense de test linguistique 
(такива сертификати дават 
част от френските гимна-
зии) и титулярите на DALF 
- Diplome Approfondi de 
Langue Francaise. 

Най-общо френските ви-
сши учебни заведения може 
да бъдат разделени на два 
основни вида - университе-
ти и висши специализирани 
училища.

Университети
Университетите покриват 
всички области на знанието, 
като подготвят студентите 
за кариера както в научно-
изследователската дейност, 
така и в професионалната 
сфера. Около 1.5 милиона 
студенти  се обучават във 
френски университети. От 
тях почти 10% са чужденци 
от всички националности. 
Висшите специализирани 
училища са с по-високи 
изисквания към кандида-
тите и приемът е много 
по-малък, отколкото в уни-
верситетите. Те може да 

бъдат държавни или част-
ни. Подготвят студентите 
за бъдеща професионална 
реализация в разнообразни 
области като инженерни на-
уки, мениджмънт, изкуства, 
архитектура, съдебно дело 
- магистрати. 

В тази категория особено 
място заемат т.нар. Grandes 
ecoles, които са специфично 
френски. Това са изключи-
телно престижни и селек-
тивни висши учебни заве-
дения, които приемат много 
по-малко на брой студенти 
от университетите. Освен 
инженери и мениджъри на 
високо ниво те подготвят 
и специалисти в области 
като изкуство, литература 
и хуманитарни науки.  

Колко струва 
Цената на обучението във 
Франция е изключително 
конкурентна. За една учеб-
на година (два семестъра, 
всички нива) таксата за 
записване в университет 
не надвишава 300 EUR. В 
държавните висши инже-
нерни училища тя е око-
ло 600 EUR годишно. В 
другите учебни заведения 
и най-вече в училищата 
по мениджмънт диапазо-
нът на таксите е по-ши-
рок в зависимост от вида 
на предлаганото обучение 
и типа учебно заведение. 
Държавата отделя за всеки 
студент, независимо дали е 
французин или чужденец, 
6000 EUR годишно. 

Месечният бюджет, необ-
ходим за един студент, мо-
же да възлезе на около 1000 
EUR. Ако не разполагате с 
тези средства, ще е трудно 
да покривате разходите си 

Как можем да станем 
студенти във Франция

 Сорбоната е сред 
най-престижните 
университети във 
Франция

▶

300 EUR е средната семестриална такса

Конгресният център 
на панаира става 
домакин на форум 
“Кариери”

Втората национална пано-
рама на професионалното 

образование в България ще 
се проведе на 22 и 23 април 
в Пловдивския панаир. Над 
900 ученици ще демонс-
трират знания и умения в 
различни професии.  Това 
са победителите от учи-
лищните и регионалните 

Професионалното образование се представя в Пловдив
кръгове на състезанията за 
най-добър млад автомон-
тьор, счетоводител, про-
грамист, строител, барман, 
сервитьор, хлебар, готвач, 
сладкар озеленител, фри-
зьор и гримьор.

 
Конкурс
Ще бъде организиран и на-
ционален учебно-профе-
сионален конкурс за най-
добър газов техник. Коми-
сии от представители на 
предприятията партньори 
и браншовите организации 
ще оценяват готови изделия 
и продукти, изработени от 
учениците в процеса на тео-
ретичното и практическото 
обучение за състезанията. 
Организирането и провеж-
дането на състезания по 
професионални направле-
ния са един от начините за 
популяризиране на профе-
сионалното образование и 
обучение, на възможност-

ите за избор на образо-
вание и обучение според 
интересите и желанията 
на младите хора. Те допри-
насят за повишаването на 
привлекателността на про-
фесионалното образование 
и обучение, засилването на 
мотивацията на ученици и 
учители за осъществяване 
на качествено професио-
нално образование, твърдят 
организаторите. 

Възможност
Панорамата ще даде въз-
можност за срещи между 
образованието и бизнеса, 
твърдят организаторите. На 
нея ще бъде представени и 
възможностите за реализа-
ция на пазара на труда и за 
прехода към висшето об-
разование. В нейните рам-
ки ще бъдат номинирани 
учители по професионална 
подготовка, директори на 
професионални гимназии и 

експерти по професионално 
образование за постижения 
и дългогодишен принос в 
професионалното образо-
вание в България.

Кариери
Междувременно днес и 
утре Конгресният център 
на Пловдивския панаир е 
домакин и на поредното 
издание на националния 
форум за студентски стаж 
и кариери - “Кариери-2010 
- добра кариера, добър жи-
вот”. Форумът се организи-
ра от JobTiger. Това е може 
би единственото по рода и 
мащабността си събитие 
у нас, където бизнесът се 
среща с младите хора и им 
предоставя възможности 
за развитие и реализация. 
Форум “Кариери” се про-
вежда ежегодно от 2002 
г. до днес в най-големите 
български градове. Резул-
татите от изминалите изда-

ния на форума показват, че 
от старта на инициативата 
през 2002 г. досега близо 
109 000 студенти и мла-
ди специалисти от цялата 
страна са посетили форума 
в търсене на подходяща 
професионална реализа-
ция.

 
Цел
Това всъщност е основ-
ната цел на форума - да 
предоставя на българските 
студенти и млади специа-
листи нови възможности 
за професионална реали-
зация, както и да подпомага 
българските работодатели 
в усилието им да открият 
подходящи и перспективни 
кандидати с възможност за 
развитие в компаниите. По 
традиция той е придружен 
от предварителни срещи 
със студенти, на които те 
имат възможност да зададат 
своите въпроси. 

във Франция. А това може 
да се отрази и на нормалния 
ход на обучението ви. Съ-
ществуват възможности за 
получаване на стипендии. 
В зависимост от случая те 
може да бъдат стипендии 
на френското правителство, 
социални стипендии или 
стипендии за висок успех.
 
Къде да учим
Отговорът на този въпрос 
зависи предимно от финан-
совите възможности на сту-
дентите. Логично животът 
в Париж е най-скъп и там 
основният проблем са ви-
соките наеми на жилищата. 
Затова статистиката сочи, 
че близо 80% от чуждес-
транните студенти избират 
университети извън столи-
цата. Високото качество на 
образование не е приоритет 
на столицата. И ако все 
пак Париж ви привлича 
толкова, не забравяйте, че 
Лил и Орлеан са само на 1 
час път с TGV; Лион, Нант, 
Поатие, Рен и Дижон - на 
2 часа, а разстоянието до 
Марсилия, Монпелие и Ла 
Рошел е 3 часа.

1000
▶ EUR са необходими за 
месечна издръжка

 Ученици от професионалните училища ще демонс-
трират своите умения в пловдивския панаир
▶
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Станете журналист във вестник Пари !

Вестник "Пари" е първият и единствен всекидневник за бизнес и 
финанси в България. Във връзка с увеличаване обема на работа и 
разширяване на отразяваните икономически теми търсим да 
назначим бизнес репортери, които да се присъединят към екипа ни.

• Опит в някои от следните теми:
     Банки, Финанси, Зелена икономика, Здравна и пенсионна реформа,
     Енергетика, Медиен и рекламен пазар, Инфраструктура и Строителство
• Икономическо образование е предимство
• Английски език

Изисквания към кандидата

Ако проявявате интерес, моля, изпратете автобиография и кратко 
мотивационно писмо �не по�дълго от �/� страница�.

За контакти job@pari.bg

Заплащането на из-
пълнителните дирек-
тори се следи зорко от 
Конгреса

Водещите компании на Уол-
стрийт са изплатили общо 
140 млрд. USD на служи-
телите си под формата на 
заплати и допълнителни 
стимули през 2009 г. Това е 
най-високата сума в исто-
рията, показват окончател-
ните данни за заплащането 
на 38 компании за финан-
сови услуги. За сравнение 
служителите в компании 
за финансови услуги са за-
работили 123 млрд. USD 
през 2008 и 137 млрд. USD 
през 2007 г. 

Данните за заплащането 
на главните изпълнителни 
директори на компаниите 
от Уолстрийт, които в мо-
мента се следят зорко от 
Конгреса, показват доста 
различна картина. Запла-
щането на главните изпъл-
нителни директори на 18-те 
компании, които са подали 
отчети към края на 2009 г., 
е намаляло с около 30% в 
сравнение с 2008 г.

приходи
Председателят на Morgan 
Stanley Джон Мак не е 
получил бонус за 2009 г. 
за трета поредна година. 
Главните изпълнителни 
директори на Barclays, 
Royal Bank of Scotland 
Group и Citigroup също са 
се отказали от бонуси, пи-
ше The Wall Street Journal, 
цитиран от Money.bg. Фи-

Възнагражденията на топмениджърите 
от Уолстрийт са намалели с 30%

нансовите компании обаче 
плащат не толкова неохот-
но на трейдъри и банке-
ри, които директно носят 
приходи на компаниите 
си. Джон Мак сподели, че 
трейдър, който е зарабо-
тил 11 млн. USD в Morgan 
Stanley, напуснал наскоро 
заради по-голямо запла-
щане, което му предлагали 
от хедж фонд.

разминаване
В Citigroup, която е отчасти 
собственост на правител-
ството на САЩ, главният 
изпълнителен директор Ви-
крам Пандит е работил за 
125 001 USD  заплата през 
2009 г., докато трима други 
високопоставени служите-
ли са получили по между 8 
и 9.5 млн. USD. 

Ръководителят на инвес-
тиционното банкиране на 
компанията Джон Хейвънхс 
е получил 9.5 млн. USD, 
по-голяма част от които в 
акции. 

Данните на Wall Street 
Journal са за 18-те главни 
изпълнителни директори, 
които са работили в съот-
ветните си компании през 
последните три години. Об-
що те са получили около 
110 млн. USD за работата 
си през 2009 г., в сравнение 
с повече от 160 млн. USD 
през 2008 г.

играчи
Осемнадесетте компании 
са избрани, тъй като те вече 
са обявили заплащането на 
ръководители и са основни 
играчи в предлагането на 

Приходите на Лари 
Елисън надхвърлят 
84 млн. USD за 2009 г.

Лари Елисън, основател и 
главен изпълнителен дирек-
тор на Oracle, е бил най-скъ-
по платеният мениджър зад 
океана през миналата годи-
на. Той оглавява класацията 
за 200-те най-скъпо платени 
мениджъри в САЩ, които са 
заработили общо 6.3 млрд. 
USD, писа New York Times. 
Всекидневникът публикува 
за десети път годишния рей-
тинг за доходите на 200-те 
топмениджъри, подготвен 

Шефът на Oracle е най-скъпо 
платеният мениджър в САЩ

от информационно-анали-
заторската фирма Equilar.

промяна
Приходите на Елисън за 
2009 г. се определят на 84.5 
млн. USD. Парите, които 
взема шефът на Oracle, не 
са се променили през по-
следните две години. Това 
обаче не може да се каже за 
последната година преди 
кризата - 2007-а, когато до-
ходите на Елисън са възли-
зали на 182 млн. USD. 

В последната класация на 
списание Forbes  Елисън се 
нарежда на 6-о място сред 
най-богатите хора на плане-

тата с 28 млрд. USD. Той е 
израснал в Чикаго. Имени-
ето му в Калифорния, което 
прилича на японски дворец 
от ХVI век, струва 80 млн. 
USD. Елисън се е развеж-
дал три пъти, има две деца. 
Хобито му са самурайските 
шлемове и яхтите. Oracle е 
сред най-големите произ-
водители на корпоративен 
софтуер.

Челници
Сред челниците в класаци-
ята най-голям ръст на при-
ходите отчита Рей Ирани, 
мениджър на  Occidental 
Petroleum. Той заема 3-та 
позиция в рейтинга, но през 
миналата година  е отчел 
39% увеличение на дохо-
дите си в сравнение с 2008 
г. Преди две години те са 
били 22.5 млн. USD, но към 
2009 г. са нараснали до 31.4 
млн. USD.

От Топ 10 за миналата 
година е отпаднал управля-
ващият директор на финан-
совата група Goldman Sachs 
Лойд Бланкфейн. Той е по-
лучил само 900 хил. USD, 
докато през 2008 г. е зарабо-
тил 40.9 млн. USD. Бланк-
фейн заема 194-то място в 
класацията на Equilar.

инвестиционни услуги и 
услуги в търговията с цен-
ни книжа. 

Служителите в тези ком-
пании са заработили 125 
млрд. USD за 2009 г., в 
сравнение със 108 млрд. 
USD за 2008 и 124 млрд. 
USD за 2007 г. Заплащане-
то на човек, което възлиза 

на 135 500 USD, обаче е 
по-малко в сравнение с по-
лучените 138 500 USD през 
2007 г. Това се дължи на 
факта, че две от компани-
ите - Bank of America Corp. 
и J.P. Morgan Chase&Co, 
са добавили хиляди нови 
служители посредством 
придобивания. 

 Лари Елисън е известен с ексцентричния си нрав▶

140
▶ млрд. USD са изплати-
ли общо водещите ком-
пании на Уолстрийт на 
своите служители през 
2009 г.

110
▶ млн. USD 
са получили 
изпълнителните 
директори на 18 
водещи компании

 Въпреки ограниченията заплащането на Уолстрийт остава високо   снимки bloomberg▶
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В процеса на приватиза-
ция българската консервна 
промишленост беше раз-
ломена и ако някой си ми-
сли, че днес в България 
има консервна индустрия, 
значи приема желаното за 
действително, казва ст.н.с. 
д-р Павлина Параскова, 
директор на Института по 
консервна промишленост 
в Пловдив. За мен българ-
ските предприемачи, които 
се мъчат в тези работил-
ници, наречени консервни 
фабрики, са герои. Но така 
не може да продължава, 
казва тя. 

Намаляването на оборота 
от продажби на продукция и 
стоки и извършени услуги в 
консервната промишленост 
по текущи цени през тре-
тото тримесечие на 2009 г. 
се задълбочава с по-бързи 
темпове и достигна минус 
25.3% в сравнение със съ-
щия период на 2008 г., сочи 
статистиката. За деветте 
месеца на 2009 г. оборотът 
е намалял с 23.8%. Про-
изводството през третото 
тримесечие е по-малко с 
38.2% (32.4% през първото 
полугодие). Намалението 
през деветмесечието е с 
34.3%. Вносът продължа-
ва да се увеличава, но с 
по-бавен темп (1.8%) през 
третото тримесечие на 2009 
г. През деветмесечието уве-
личението е 6.9%.

Износът през третото 
тримесечие намалява с 
5.1%, като за деветмесечи-
ето намалението е с 9.6%. 
Прирастът на стокообмена 
през третото тримесечие 
е главно от износа, от ко-
ето положителното салдо 
е по-голямо с една трета. 
През деветмесечието обаче 
прирастът на вноса е около 
2 пъти по-голям, поради ко-

ето салдото е отрицателно 
с 847 хил. EUR, сочи още 
статистиката.

Възможности
В България през 2008 г. има-
ше 157 консервни предпри-
ятия, които в някаква степен 
работеха, произвеждайки 
около 150 хил. т консерви 
годишно,  казва директорка-
та на Института по консерв-
на промишленост. Хубавото 
е, че ги има, лошото е, че 
всички имат един и същи 
асортимент: лютеница, кет-
чуп, печени чушки, крас-
тавички. Като добавим, че 
вземат суровините от едно 
и също място, става ясно, 
че конкуренцията между 
българските производители 
на консерви е много голяма 
и тази криза вероятно ще ги 
накара или да фалират, или 
да се продадат, прогнозират 
експерти. 

Всъщност ниската поку-
пателна способност на бъл-
гарския пазар задържа кон-
сервния бранш на по-ниско 
ниво, отколкото е бил през 
1989 г. Тогава в страната 
ни има 17 консервни заво-
да, които произвеждат 980 
хил. т консерви годишно на 
стойност 1.2 млрд. лв. 

световен опит
През 70-те години в щата 
Джорджия, САЩ, е имало 
около 20 големи консерв-
ни предприятия. Щатът е 
сроден с България по тери-
тория и население, затова 
правя аналогия с днешните 
процеси в страната ни, ко-
ментира Павлина Параско-
ва. През 1990 г. щатът има 
едно-единствено консервно 
предприятия. Всички оста-
нали фалират или се сливат 
с него. Оказва се, че кон-
сервната промишленост е 

До края на следващата година  
у нас вероятно ще останат  
30-40 предприятия в сектора

Компаниите не правят бизнес, а само оцеляват 
Нямаме консервна 
индустрия, защото 
липсват суровини, 
твърди инж. Борис 
Калибацев, изп.  ди-
ректор на „Филикон-
97” АД 

Господин калибацев, 
как изглежда отрасълът 
по време на кризата?

- В България няма такъв 
отрасъл като консервна про-
мишленост. 

кой тогава произвежда 
консервите?

- Един сбор от 100-150 
предприятия не прави отра-
съл. Бизнес значи да рабо-
тиш с печалба, за да отделяш 
пари за инвестиции в техни-
ка и хора. Всичко останало е 
оцеляване. 

▶

▶

имаше и по-славни вре-
мена, когато консерви 
made in Bulgaria замина-
ваха за саЩ и канада.

- Там, където има българ-
ска диаспора, се продаваха 
лютеници, печени чушки, 
корнишони - традиционните 
неща. Но това беше свърза-
но и със скъпия долар. Ко-
гато американската валута 
се срина, този износ стана 
неизгоден и задокеанската 
авантюра на българската 
консерва приключи.  

тогава защо не затво-
рим българските фабри-
ки и да си купуваме само 
вносни консерви? 

- Оценката на нашата кон-
курентоспосбност не е по-
кана към чуждите консерви 
да заемат нашето място на 
българския пазар. На пазара 
всеки заема мястото, което 

▶

▶

си извоюва. Ако имат въз-
можност - нека да дойдат 
тук и да ни изместят. Но ние 
трудно се справяме и нямаме 
консервна индустрия, защото 
нямаме български суровини 
за тази индустрия. Внасяме 
зеленчуци и плодове от Тур-
ция, Гърция и Македония. 
В България под земеделие 
разбираме само три култу-
ри - пшеница, царевица и 
слънчоглед. Все пак се по-
явява от време на време ня-
кой светъл лъч. Италиански 
фермер дойде тук, нае и купи 
земи и взе да произвежда до-
мати, по 8-10 т от декар.  

В какво икономическо 
здраве е днес „Филикон-
97” аД?

- Предприятието е добре, 
работи, печели. Но всичко, 
което работим, е с вносни 
суровини. Превръщаме се 

▶

все повече в пакетиращо, а 
не в  преработващо пред-
приятие. 90% от продуктите, 
с които работим, ги внасяме 
от чужбина. 

консервите, които про-
извеждате за българския 
пазар, отличават ли се 
по качество от продук-
цията за износ?

- Не мога да правя ин-
вестиции, да градя име и 
да смятам, че българският 
потребител е втора ръка.  

кризата дава възмож-
ност да се купи изгодно 
закъсала конкурентна 
фирма.

- Покупката на активи на 
старо не ме привлича. Ние 
сме млада пазарна икономика 
и няма марка в нашия бранш, 
която заслужава да се купи. 

Михаил Ванчев

▶

▶

много енергоемка, материа-
лоемка, изисква солидна су-
ровинна база и капиталите, 
инвестирани в нея, твърде 
бавно се превръщат в пе-
чалба. Кризите в САЩ са 
изменили консервната ин-
дустрия и тя се е доближила 
повече до производството 
на полуготови и готови, 
както и на охладени и на 
дълбоко замразени храни, 
поясняват специалистите. 
Резултатът е, че САЩ имат 
по-ниски разходи за произ-
водството на храни, опазват 
по-добре околната си среда, 
профилът на консервната 
индустрия е променен и са 
се увеличили многократно 
нейните обороти. 

Пазар
Заринати сме с продукция, 
която очаква своя руски 
пазар, но колкото и да е ев-
тина, те няма как да си поз-
волят да платят дори това. 
Дори руснаците да купят, 
дори българският пазар 
да възвърне покупателната 
си способност от 2008 г., 
това не е решение за кон-
сервната индустрия, каз-
ва директорката на ИКП. 
Всъщност решението ще 
го даде точно кризата. 
Според Параскова до края 
на 2011 г. в страната ще 
останат максимум 30-40 
истински работещи пред-
приятия. Останалите? Или 
ще фалират, или ще бъдат 
погълнати, или просто ще 
работят от време на време. 
Кой ще оцелее? Големите 
консервни предприятия 
имат по-големи шансове. 
В българската консервна 
промишленост ситуацията 
е такава, че само големият 
е гъвкав. Защото може да 
си го позволи, заключи 
Павлина Параскова. 

 инж. Борис калибацев снимка авторът▶

Консервната индустрия     e в колапс
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В земеделието няма 
реални субсидии, каз-
ва инж.  Велизар Пет
ков, производствен 
директор на „Сторко” 
ЕООДПлевен 

инж. Петков, каква е 
ситуацията във вашия 
бранш два месеца преди 
началото на активния 
сезон?

 Фирмите за преработ-
ка на плодове и зеленчуци 
в момента са от малкото 
български предприятия, ко-
ито изнасят продукцията си 
на европейските пазари и 
внасят свежи пари в българ-
ската икономика. Въпреки 
това браншът ни не се рад-
ва на особено внимание от 
държавата. Постоянно го 
прехвърлят от министер-
ство в министерство. Ако 
погледнете агростатистика-
та, ще видите, че през 2001 
г. страната ни е произвела 
1.567 млн. т зеленчуци и 180 
хил. т плодове. За 78 години 
производството е намаляло 
наполовина. 

Основният проблем е 
липсата на реални субси-
дии за българското селско 
стопанство. Нашите  про-
изводители не са равнопо-
ставени с производителите 
в съседните ни държави. В 
Сърбия, Македония, Турция 
субсидиите за земеделието 
са истински. Тези страни не 
са членове на ЕС, но прави-
телствата им помагат на сел-
ското стопанство  директно 
и индиректно.

има ли опасност сезо-
нът да се провали?

 Наистина всички в бран-
ша изпитваме известни за-
труднения, но не мисля, че 
сезонът ще се провали. По
скоро изгледите са да тръгне 
добре. Друг е въпросът, че 
в момента ни е трудно да 
си планираме кампанията. 
Очакваме нови цени на га-
зта, електроенергията, па-
рата, горивата. Енергийните 
разходи са 2025% от себе-
стойността на продукцията 

▶

▶
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Казус
Фирмите трудно 
обслужват 
заемите си

 Последиците от ико-
номическата криза се 
усещат и в преработва-
телния сектор. Голяма 
част от предприятията 
в него работят с банко-
ви кредити. Свиването 
на пазарите доведе до 
намаляване на производ-
ството. В консервните 
фабрики има и непрода-
дена готова продукция. 
Всичко това изправя 
компаниите пред сери-
озни трудности при 
обслужването на бан-
ковите заеми. В момен-
та предприятията 
разчитат предимно на 
вътрешния пазар с иде-
ята след кризата тър-
говията да се върне към 
нормалните си обороти.

▶

Хранителната про-
мишленост се променя в 
целия свят. Тенденция-
та е да се увеличава про-
изводството на готови, 
полуготови, охладени и 
замразени храни, които 
заемат мястото на кон-
сервите полуфабрикати.

Стандартът и дина-
миката на живот нала-
гат тези видове храни 
и освен това - Китай, 
Индия, Виетнам, Тай-
ланд имат много раз-
вита индустрия за 
полуфабрикати, която 
е много по-конкуренто-
способна. 

Заради липсата на дър-
жавна суровинна поли-
тика  в консервната 
промишленост огромни 
валутни потоци напус-
кат страната, защо-
то там продукцията, с 
която работят прерабо-
твателните предприя-
тия, е по-евтина.

▶

▶

▶

Държавата няма програма 
за развитие на бранша

ни. В „Сторко” вече сме оси-
гурили 80% от програмата за 
тази година. 

Влизат ли в бранша 
сериозни средства от 
европейските програми?

 Ние и много други фирми 
за преработка на плодове и 
зеленчуци кандидатствахме 
с проекти по мярка 123  
“Конкурентоспособност”, за 
въвеждане на нови техноло-
гии. Вече година и половина 
обаче тази мярка не е стар-
тирала, а проектите ни дори 
не са разглеждани. 

През последните 3 години 
в „Сторко” са налети близо 
8.5 млн. лв. инвестиции  за 
нова хладилна база и нова 
линия за преработка на зе-
лен грах, сладка царевица 
и други видове замразени 
зеленчуци.

Икономическата криза ще 
продължи поне още година 
и ще става все потрудно 
да работим и да се разпла-
щаме за направените ин-
вестиции. Производителите 
имат нужда от свежи пари, 
за да работят. А банките в 
момента много трудно дават 
кредити.

традиционните българ-
ски зеленчуци постепен-
но изчезват от нашия 
пазар. с какви сортове 
ги замествате?

 През последните години 
сме принудени да внасяме 
семена, защото вече никой 

▶

▶

у нас не се занимава със 
семепроизводство. Науч-
ните ни институти в тази 
област на практика нямат 
продукция. А би трябвало 
да разработват нови сорто-
ве, които да са съобразени 
с влиянието на глобалното 
затопляне върху културите. 
Вече почти няма пролет и 
есен в нашия регион. Затова 
купуваме семената за основ-
ните ни продукти  зелен 
грах, сладка царевица, зелен 
фасул, от германски или хо-
ландски производители. 

Вие сте в ръковод-
ството на браншовия 
съюз, стигала ли е до 
вас информация за наши 
производители, които 
използват ГМо?

 Поне аз не знам някоя от 
водещите на нашия пазар 
2030 фирми в бранша да 
използва такива продукти. 
Индиректно обаче при про-
изводството на консерви, в 
които се използват картофе-
но и царевично нишесте или 
соев лецитин, може да попад-
не ГМО. Всеки производител 
е длъжен да опише в своята 
технологична документация 
с какви съставки работи. Ако 
някой колега прави компро-
миси в тази насока, контрол-
ните органи трябва да си вля-
зат в ролята. Съветът ми към 
потребителите е внимателно 
да четат етикетите за наличие 
на консерванти.

ангел атанасов

▶

Консервната индустрия     e в колапс

 ниската покупателна 
способност на бъл-
гарския пазар задържа 
консервния бранш на по-
ниско ниво, отколкото е 
бил през 1989 г.

СнИмКа аВТоръТ

▶

 инж.  Велизар Петков СнИмКа аВТоръТ▶

25.3
▶ процента е спадът в 
производството на кон-
сервната промишленост 
за третото тримесечие 
на миналата година

157
▶ консервни предприя-
тия са работили в Бълга-
рия през 2008 г.

1.2
▶ млрд. лв. е била стой-
ността на продукцията, 
произведена от консерв-
ната индустрия преди 20 
години

Замразени
��.�

Домати
�.�Грах

�.�

Зелен фасул
�.�

Доматено пюре
�.�

Гъби и трюфели
�.�

Консерви с оцет
��.�

Туршии
��

Други туршии
��.�

Конфитюри, желета и сладка
��

Замразени
��.�

Компоти
�.�

Пулпове
��.�

Сушени
�.�

Други видове
��.�

Структура на производството 
на плодови консерви, в %

Структура на производството 
на зеленчукови консерви, в %
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Семейство
Любов към 
операта
За себе си Мила казва, че е 
ретро типаж - харесва стари 
филми, музика и обожава да 
обикаля антикварни магази-
ни. В свободното си време 
чете Патрик Зюскинд, 
Оскар Уайлд, Том Робинс. 
От блоговете в интернет 
преглежда предимно чуж-
дестранни - за мода, музика 

и филми. Твърди, че блого-
вете са новата бърза литера-
тура. Мила Михова е кате-
горична, че един ден ще се 
занимава с оперно пеене. 
Любовта към това изкуство 
е възпитана в семейството - 
майка й е известната оперна 
певица Дарина Такова, баща 
й е класически музикант. 
Първоначално залитнала по 
джаза, но с годините любов-
та към операта надделяла. 
Сега не се колебае нито за 

миг, че това ще е бъдещата й 
професия, въпреки пробле-
мите на този род изкуство 
у нас. Покрай работата на 
майка си е обиколила най-
известните опери по света. 
Прави паралел между неща-
та, които се правят у нас и 
навън, и казва, че разликата 
е огромна. Когато гледаш 
заглавие, поставено в чуж-
бина, имаш чувството, че 
гледаш филм на Тарантино, 
намига Мила. 

Kак се оцелява в градската 
джунгла - това описва в 
първата си книга едно 22-
годишно момиче. Мила 
Михова е завършила ру-
ска гимназия, говори ан-
глийски, френски, немски, 
италиански, учи оперно 
пеене в Консерваторията. 
В интернет пространство-
то се подвизава като Milla 
MicOff - има блог, който 
се радва на особена по-
пулярност сред младите. 
Общува непринудено и с 
лекота и очарова от раз съ-
беседника. MicOff 
означава, че 
микрофо-
нът ми е 
изключен 
- аз съм 
о п е р н а 
п ев и ц а 
и не е 
н е о б -
х о д и -
мо да 
п о д -
с и л -
в а м 
гла-
с а 
с и 
и з -

лишно - така е и с писа-
нето - правя го достатъчно 
ясно и на достъпен език, 
за да има нужда от поясне-
ние, обяснява Мила. 

Urban Jungle е първата 
книга на  Milla MicOff. В 
нея се разказва за всичко, 
което вълнува младите - 
отношенията между мъже 
и жени, между приятели, 
между хомо- и хетеро-
сексуални. Историите 
са поднесени с 
много 

чувство за хумор и все-
ки, който ги чете, може 
да припознае себе си в 
дадена ситуация. Всички 
разкази в Urban Jungle 
са събрани от блога на 
Мила, в който тя пише от 
3 години. 

Блогът
П ъ р в о -

начално публикациите в 
блога били на всякакви 
теми. После концепци-
ята се сменила няколко 
пъти, докато достигнала 
сегашния си облик - в 
стилистиката на сериала 
„Сексът и градът”. Мила 
обича да пише от малка, 

но подобно на мно-
го български деца е 
жертва на образова-
телната система - в 
училище все огра-
ничавали стила й, 
поставяли я в рамки 
с мотива, че влага-
ла прекалено много 
от „себе си”. После 
се появява интернет 
дневникът - мястото, 
където Мила дава во-

ля на свободния си 
стил. Блогът е един 
вид лична психо-
терапия - споде-

лям публично всич-
ко, което ме 

вълнува, 
к а з в а 

младата авторка. За писа-
не я вдъхновяват различни 
случки, свързани с нея и 
приятелите й. В началото 
публика на блог изяви-
те на MicOff били нейни 
познати, сега последова-
телите й са много и от раз-
лични градове на страната 
- Пловдив, Варна, Бургас 
и Велико Търново.  

Книгата
Facebook е мястото, къ-
дето се заражда идеята за 
Urban Jungle. Като всеки 
посетител в социалната 
мрежа, Мила пуска лин-
кове от блога в личния 
си профил. Там две же-
ни виждат потенциала 
на Михова като писател 
и й подават ръка - това 
са редакторът Михаела 
Петрова и продуцентката 
Цветелина Узунова. Пред-
ложението идва от Цвете-
лина - тя предлага готова-
та концепция за книгата, 
а на Мила оставила да 
подбере най-добрите си 
текстове. Само за няколко 
часа от 600 публикации в 

блога били избрани 50, 
които запълват съ-

държанието на 
Urban Jungle. 

Кни-

гата е лека за четене точно 
защото разказите са под-
брани така, че хем да може 
да се четат последовател-
но, хем разбъркано. 

Мила няма нищо против 
да я наричат българска-
та Кари Брадшоу заради 
приликата в стила й на 
писане с този на героиня-
та от сериала „Сексът и 
градът”. Единственото й 
притеснение е, че хората 
започват да я приемат като 
психоаналитик. Напосле-
дък зачестили случаите, 
в които читателки се об-
ръщали към нея за съвет 
- било то за връзката с лю-
бимия или нещо друго. 

Бъдеще
Планира да издаде и втора 
книга, този път със свър-
зан сюжет. Не искам да я 
наричам роман, защото 
това звучи твърде гръмко 
и сериозно, но определено 
следващата книга ще има 
начало, развитие и логи-
чен край. Мила е скептич-
на, че може да се направи 
филм по сюжета на Urban 
Jungle, но загатва, че в 
бъдеще е възможно тек-
стовете й да оживеят на 
театрална сцена.

Елина Пулчева

Бъдеща оперна певица пише за живота на младите „градски” хора 
Urban jungle - от блог до книга

Исках да имам дневник, 
но белият лист не ме 

предразполага. Блогът е иде-
алното средство да споделям 
нещата, които ме вълнуват 

Идея

 Milla MicOff, блогър

Снимки Емилия коСтадинова
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